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Политически игри с ваксините
Няма яснота с втората доза на “АстраЗенека” за 238 000

българи. Задължително е тя да е от същата ваксина, смята пред-
ставителят на СЗО доц. Михаил Околийски.

Стр. 9

Президентът веднага
свика парламента

Веднага след като в
“Държавен вестник” бяха
обнародвани резултатите от
парламентарния вот и
списъкът с новоизбраните
народни представители, пре-
зидентът Румен Радев подпи-
са указ, с който свиква на 15

април 45-то Народно събра-
ние. На първото си заседание,
което ще се води от най-възра-
стния народен представител -
Мика Зайкова, депутатите ще
положат клетва и ще изберат
председател и заместници. Ще
бъде гласувана и комисия,

Първото заседание ще е в старата сграда. Корнелия Нинова
е избрана за председател на групата на БСП

която да изработи правилник
за дейността му.

На заседанието обръще-
ние към народа ще направи
президентът, а изказвания -
лидерите на парламентарни
групи. След общо събрание за
председател на групата “БСП

за България” е избрана Кор-
нелия Нинова, съобщиха от
пресцентъра на БСП.

Новият парламент ще за-
почне работа в старата сгра-
да на площад “Народно
събрание”.
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ЕС може да лиши
РС Македония
от безвизовия
режим

В търсене

на формулата

200 години от
рождението на
Георги Раковски
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Ученици от девет училища подкрепиха каузата за превръщането на Русе в зелен град. В инициативата
под мотото “Засади дърво, не бъди такова!” се включиха и 13 детски градини в крайдунавския град

естове, лекарства и храни да са
без ДДС иска Брюксел (стр. 5). И
настоява до 30 април да се при-
емат и публикуват съответните за-
конови и административни разпо-
редби във всяка страна, като мер-
ките да са със задна дата от 1 яну-
ари 2021 г.

Ха сега, де! Колко време БСП
настоява за същото и поне за 9%
ДДС, а мнозинството го отхвърля?
Сега не се знае как точно ще се
изпълнят у нас тези изисквания и
дали изобщо ще се изпълнят. Пар-
ламентът прохожда, не се знае как-
ви мнозинства ще формира. Все още
управляващите от ГЕРБ си правят
оглушки. Те не чуха за храните и
лекарствата, но намалиха данъка
за... ресторантите, щото се оказаха
по-важни от децата и насъщния.

За пореден път властта про-
пусна преди изборите да подложи
на дискусия промени в данъчната
система, защото е учебникарска
истина, че и благодарение на
данъчната политика в последните
години у нас се задълбочават не-
равенствата по всички линии. За
пореден път стабилността и при-
ходите на държавната хазна бяха
поставени от ГЕРБ на пиедестал,
а добруването на хората и пости-
гането на по-голяма справедли-
вост в обществото останаха на
думи. Тепърва заради коронакри-
зата ще се берат и още плодове на
неравенството.
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Клубове
атакуват
шефа на
съдиите

Възможно е
да останем
без европари за
възстановяване

СНИМКА РУСЕИНФО

Стр. 3
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Очакваната чистка по върховете на
ГЕРБ след слабия изборен резултат
започна с отстраняването на Пламен
Нунев. “Още на 8 април подадох остав-
ка като член на Изпълнителната коми-
сия и областен координатор на ГЕРБ за
Русе”, обяви депутатът пред “Русе
Медиа” и се мотивира с регионалните
загуби на ГЕРБ на местния вот от БСП
и на парламентарния от “Има такъв
народ”. Очевидно Бойко Борисов няма
чака до 11 май, когато ще се проведе
Националният съвет на ГЕРБ, за да
обяви смените в ръководството, както
преди ден твърдеше заместникът му
Томислав Дончев. На първия брифинг
след вота Дончев съобщи в отсъствие-
то на лидера си, че на 11 май ГЕРБ ще
се съберат, за да обсъдят обновяването
на ръководството на партията, тъй като
били необходими, “не фасадни, а смели
промени”. “Може би част от нещата,

Общински съветници от Каварна поискаха да бъде свален от поста
председател на Общинския съвет в града Йордан Стоянов от ГЕРБ на
извънредна сесия. Докладната записка е подписана от тримата съвет-
ници от БСП Пламен Белчев, Марийка Стоянова и Виктория Керчева
и от четирима независими. Искането е във връзка със скандала с побоя
над Благомир Станев, кмет на село Белгун, в нощта на парламентарни-
те избори. Станев твърди, че е пребит в присъствието на председателя
на Общинския съвет, като е обвинен, че не е контролирал вота, а
резултатите са незадоволителни за партията. Затова общинските съвет-
ници искат да бъде приета декларация, с която Общинският съвет в
Каварна да осъди акта на насилие, извършен върху кмета на селото.

Сред посочените мотиви за отстраняването на председателя са, че
при провеждане на заседанията на комисиите не се изготвят протоко-
ли, нарушена е комуникацията между Общинския съвет и общинската
администрация. В доклада е записано също, че системно съветниците
не се запознават с постъпилата кореспонденция от институции и граж-
дани, не се свиква председателски съвет, не се определя водеща коми-
сия по докладните, не се включва в дневния ред и точка за питания от
общински съветници. Съветниците припомнят още, че при приемане
на решението за обявяване на конкурс за управител на МБАЛ в Ка-
варна Йордан Стоянов самолично е включил в проекта за решение и
текст за избор на временно изпълняващ, без становище на комисиите.

Освободеният преди дни председател на Общинския съвет в Шумен
Красимир Минчев, също от ГЕРБ, вече не е общински съветник. Сами-
ят той е поискал да напусне.

След пет години борба жителите на село Труд се похвалиха, че
най-накрая дишат въздух без задушливи миризми. Това стана възмож-
но след затварянето на площадката на електроцентралата, произвеж-
даща биогаз, преди 4 месеца. Работещата от 2015 г. биоцентрала
обгазяваше района и застрашаваше здравето на местните жители.

Хората сега казват, че единствените дни през последните ме-
сеци, в които са усещали добре познатата воня, са били заради
дейности по почистването, източването на съдове след финално-
то преустановяване на дейността на централата. “Това всъщност
е и доказателство срещу твърденията на оператора, че хората
бъркат източника на задушливата смрад с коритото на река
Пясъчник”, пишат от сдружението “Бъдеще за село Труд”. Оттам
са категорични, че са за добри европейски практики в областта
на възобновяемите енергийни източници, но не и когато печалба-
та и икономическите интереси на шепа хора и тяхната дейност са
за сметка на здравето и нормалния живот на хиляди потърпевши.

осем плажа за предприема-
не на действия по почиства-
не и подготовка на плажни-
те ивици в изпълнение на
концесионните им договори.

Кметът напомни, че об-
щината не може да контро-
лира концесионните отноше-
ния, и заяви, че агресивните
действия по почистване са в
разрез със Закона за устрой-
ство на черноморското край-
брежие, който задължава да
бъдат опазвани естествени-
ят ландшафт и културно-ис-
торическото наследство.

Започна чистка в ГЕРБ
след изборния провал
Пламен Нунев първи би отбой заради резултатите в Русе

които сме правили, не са били направе-
ни по най-добрия начин и промени ще
има - персонални, структурни и по на-
чина, по който общуваме с хората”,
обясни вицепремиерът, без да уточни
кои знакови гербаджии ще изпаднат в
немилост.

Партийци коментират, че почти
сигурно в Изпълнителната комисия
остават Томислав Дончев и Даниела Да-
риткова, координаторът за Силистра
Тодор Тодоров и бившата шефка на НС
Цвета Караянчева. От партийното
ръководство обаче щели да изпаднат
Менда Стоянова и бившият зам.-шеф
на ПГ ГЕРБ Красимир Вълчев, които
не влязоха и в кандидат-депутатските
листи. Слухове отписват заради слаби-
те резултати в София, Бургас и Стара
Загора кметовете Йорданка Фандъко-
ва, Димитър Николов и Живко Тодо-
ров. Тезата намери потвърждение от

депутата ГЕРБ Тома Биков. Според
него отстраняването на Стоянова и
Фандъкова от ръководството на парти-
ята е “нещо нормално в развитието на
всяка партия”, в тях нямало радика-
лизъм, а адекватни действия според си-
туацията и нов подход. Промените
трябва да са в посока отваряне на пар-
тията, за да не се капсулира и структу-
рите да са отворени гостоприемно за
нови хора, каза в телевизионно интер-
вю Биков. По думите му кабинетът и
промените в партията предстоят да
бъдат обявени персонално от Бойко Бо-
рисов.

“Спекулира се много кои ще са
новите фигури, които ще заемат по-
сериозна роля в партията. На тази пре-
дизборна кампания се видя, че Борисов
разчита много на досегашните си мини-
стри”, коментира зам.-министърът на
външните работи Георг Георгиев. И той

обаче не разкри имена. На въпроса кого
ще предложат за премиер Георгиев
повтори думите на Даниел Митов, че
политическата логика диктува това да е
лидерът на първата политическа сила.
Външната министърка и депутат Ека-
терина Захариева обясни, че с нея не е
разговаряно да бъде премиер. Ден по-
рано и Митов отрече да му е предлаган
постът, а в поредно интервю вчера
обеща яснота по темата в следващите
дни. ГЕРБ са склонни да отстъпят по-
ста на председател на парламента, но
това би могло да се случи след разгово-
ри между формациите, каза новият
кадър на ГЕРБ. Неофициално се гово-
ри, че “Има такъв народ” ще предложи
за шеф на НС юристката Ива Митева
Йорданова-Рупчева. Преди да се ори-
ентира към протестните формации, тя
е била кадър на ГЕРБ, припомнят за-
познати.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Столичани бяха изненадани от миенето на улици
в града по време на излелия се дъжд

Кметът на Созопол иска забрана
на багери по плажовете

В село Труд най-накрая
дишат чист въздух

Кметът на Созопол Ти-
хомир Янакиев поиска забра-
на багери да влизат по пла-
жовете. В писмо до Минис-
терството на туризма от об-
щината предлагат да се за-
брани изграждането на диги
на плажове, при които не се
наблюдава ерозия, както и
разстилането на пясъка с
тежка или лека механизация.
Кметът също така иска да се
опише начинът за санитар-
но-хигиенно поддържане на
плажовете. Писмото е във
връзка с поредната скандал-

на ситуация с плажа “Смо-
киня”, който бе разоран с
тежка техника през почивни-
те дни, а част от дюните
бяха подкопани. Според
концесионера на плажа оба-
че е имало само заравнява-
не. Министерството на ту-
ризма започна проверка по
случая, Окръжната прокура-
тура в Бургас също се само-
сезира.

Янакиев съобщи, че в ад-
министрацията на общината
са постъпили уведомителни
писма от концесионери на

Поискаха отстраняване
на шефа на Общинския съвет
в Каварна
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Социологът Андрей Райчев

От ГЕРБ не пропуснаха да се заядат
с Румен Радев и да го нападат без основание

45 Народно събрание
се събира утре

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

ТОТЬО ИВАНОВ
БАКАЛОВ

Поздравяваме те и се гордеем
с изминатия от теб пламенен,

достоен, честен и дързък житейски път.

Семейства Бакалови

от Стара Загора
навърши 94 години

БЪДИ НИ ЖИВ И ЗДРАВ!
С МНОГО ОБИЧ!

ЦИК и „Държавен вестник” публикуваха
различни резултати за партиите

СНИМКА БГНЕС

БСП във Враца с нов областен лидер

Централната избира-
телна комисия (ЦИК) и
“Държавен вестник” пуб-
ликуваха различни про-
центни резултати за пар-
тиите от парламентарните
избори. Говорителят на
ЦИК Димитър Димитров
обясни, че малкото разми-
наване било в резултат на
гласовете “Не подкрепям
никого”. Гласовете за вся-

ка политическа сила и 4-
процентовата бариера
(127 971,72 гласа) съвпа-
дат на двете места, но фор-
мират различни проценти.
Според ЦИК ГЕРБ-СДС
имат 26,18%, а в “Държа-
вен вестник” същият брой
гласове (837 707) носи
25,80%. За “Има такъв
народ” са отчетени 17,66%
и 17,40%, “БСП за Бълга-

рия” - 15,01% и 14,79%,
ДПС - 10,51% и 10,36%,
“Демократична България”
- 9,45% и 9,31%, “Изправи
се! Мутри вън!” - 4,72% и
4,65%.

Димитров е категори-
чен, че няма проблем, за-
щото “и двете числа са
верни”. “26,18% се полу-
чава, когато от общата база
данни се извадят гласовете

“Не подкрепям никого”.
Съответно 25,80% е тога-
ва, когато те се включат”,
обясни членът на ЦИК и
даде пример с разминава-
нето при ГЕРБ. По думите
му в закона е казано, че
това са действителни гла-
сове, само че те не участ-
ват при определяне на из-
борния резултат в смисъл
на мандати.

Бившият областен управител на
Враца Венцислав Василев беше из-
бран за председател на Областния
съвет на БСП. Постът бе овакантен
от Ивайло Лилов, който изпревари
с часове свиканото заседание на Об-
ластния съвет, на което бе планира-
но свалянето му заради лошите из-
борни резултати.

За Василев са гласували 16 от
присъстващите 21 членове на Обла-

стния съвет. Нито Лилов, нито депу-
татът Анастас Попдимитров са ува-
жили заседанието. Номиниран за
областен председател е бил и бивши-
ят кмет на Мездра Генади Събков,
който получи над 2000 лични префе-
ренции на парламентарните избори,
но той си е направил отвод.

Венцислав Василев е от Бяла
Слатина. Висшето си образование
завършва в специалността “Ядрена

енергетика” в Техническия универ-
ситет. Има диплома по мениджмънт
и управление на бизнеса от СА “Д.А.
Ценов” в Свищов.  Ръководител е на
производството в “Атоменергост-
ройпрогрес” ЕАД в Козлодуй. Бил е
два мандата общински съветник в
Бяла Слатина, а от 2003 г. до 2007 г.
е бил председател на местния парла-
мент. През 2007 г. Василев е избран
за кмет на Бяла Слатина.

Веднага след като “Държавен вест-
ник” официализира избирането на нови-
те 240 народни представители, прези-
дентът Румен Радев подписа указ, с кой-
то свиква утре, 15 април, новоизбраното
45 Народно събрание на първо заседа-
ние. Така държавният глава потвърди
думите си да стори това веднага след
обнародването на резултатите от парла-
ментарния вот и списъка с новите депу-
тати. Според Конституцията президентът
трябва да обяви датата за първото парла-
ментарно заседание най-късно месец след
изборите. “Нямам никакво намерение да
бавя свикването на парламента. Нека
видим дали ще има първо и второ връчва-
не на мандат и едва тогава ще видим дали
ще има трети”, заяви в понеделник Радев
в отговор на въпрос на коя политическа
сила би връчил третия мандат, ако ГЕРБ
и “Има такъв народ” не успеят да съста-
вят правителство.

Заседанието на парламента ще започ-
не в 9 часа. То ще бъде ръководено от

най-възрастния народен представител -
Мика Зайкова от “Има такъв народ”. От
заседанието ще отсъства Слави Трифо-
нов, който е под карантина до 23 април
включително заради коронавирус. Депу-
татите трябва да решат дали той може да
се закълне онлайн или ще го направи по-
късно. В първия работен ден  трябва да

бъде избрана комисия, която да работи
по правилника на парламента. 14 минис-
три от кабинета “Борисов 3”, избрани за
депутати, ще трябва да решат дали да
останат такива или да подадат оставка.

Датата за свикването на Народното
събрание стана повод за политически
нападки към президента от ГЕРБ. Във

вторник сутринта, преди указа на Радев
да е факт, вицепремиерът Екатерина За-
хариева не пропусна да се заяде и го
нападна, че бави процедурата. Редно било
държавният глава да обяви отрано кога
смята да събере депутатите, а не да чака
публикуването на решенията на ЦИК. За
първи път попадаме в ситуация, в която
трябва да изчакаме указа, а има нужда от
време за подготовка за първата сесия на
НС, част от депутатите са отдалече, со-
пна се Захариева. Според нея от това
зависело дали Радев иска да помогне за

съставянето на стабилен кабинет или не.
По думите на Захариева ще е показател-
но дали той ще направи общи консулта-
ции или ще кани поотделно всяка поли-
тическа сила, за да чуе намеренията й.

“БСП за България” избра вчера
председател и ръководство на парла-
ментарната си група в новото Народно
събрание. Левицата реши, че за зам. -
председател на НС ще бъде предложен
Кристиан Вигенин. За председател на
парламентарната група  бе избрана
Корнелия Нинова.
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Няма яснота за втората доза
на 238 хил. души с „АстраЗенека”

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ ‚ ˜‡ÒÚ ÓÚ Ê.Í. ìŒ·ÂÎˇî 2

Õ‡ 14 ‡ÔËÎ 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡
ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ÛÎ. 107, Ê.Í. ìŒ·ÂÎˇî 2, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì»ÎËˇ √ÂÓ„Ó‚î,
ÛÎ. 106, ÛÎ. ìƒËÍÓ »ÎËÂ‚î Ë ÛÎ. 109.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. 111, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ
Ò ÛÎ. 108.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ
¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ.
ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
13 ‡ÔËÎ 2021 „.

БСП продължава на-
ционалната си кампания
“Солидарен Великден”.
По традиция в инициа-
тивата ще се включат
всички структури на
партията в страната и
народните представите-
ли на левицата.

Председателят на
БСП Корнелия Нинова
призова за съпричаст-
ност към безработните,

Жените под 60 г. с поставе-
на първа доза от ваксината на
“АстраЗенека” са близо 47 хи-
ляди към 8 април, а общият
брой поставени дози от препа-
рата на жени и на мъже е око-
ло 238 хиляди. Това съобщи
БГНЕС, позовавайки се на дан-
ни от МЗ. Здравните власти у
нас не са се произнесли с какъв
препарат ще бъдат ваксинира-
ни с втора доза всички 238
хил., приели първата. Не може
да има смесване на иРНК и
аденовирусна ваксина, катего-
ричен бе преди дни имуно-
логът акад. Богдан Петрунов.
Задължително е втората доза
от ваксинационния курс да
бъде от същата ваксина, която
е приложена и като първа доза,
коментира и представителят на
СЗО за България доц. Михаил
Околийски. Според него неща-
та около ваксината на “Астра-
Зенека” са политически и по-
влияни от други фактори, за-
щото това е ваксина, която е
доказала ефикасността си. Вче-
ра обаче министърът на здра-
веопазването Костадин Анге-
лов заяви, че за тези, които не
желаят да си поставят ваксина
на “АстраЗенека”, ще бъде
решено с какво може да се
замени от наличните в страна-

Родопското село
Косово бедства без
вода вече седем дни, а
най-близкият магазин,
от който хората могат
да си купят бутилира-

Инспекцията по труда засилва кон-
трола в сектор “Селско стопанство”
предвид затоплянето на времето и ак-
тивизирането на дейностите в него.
Причината е, че секторът е един от
най-рисковите по отношение използ-
ването на недеклариран труд и осигу-
ряването на здраве и безопасност при
работа. Затова всяка година над 10%
от проверките на ГИТ са в селското
стопанство. От инспекцията припом-
нят, че само през 2020 г. случаите на
работа без трудов договор са 207 от
общо 2641.

Работниците в селското стопанст-
во трябва да бъдат наети на трудов

БСП продължава кампанията
„Солидарен Великден”

бедните, социално сла-
бите, младите семейст-
ва и възрастните хора.
Тя припомни, че целта е
да се помогне на българ-
ски производители, като
се купят продукти род-
но производство и се
дарят за празниците
продукти на самотни
хора, бедни семейства и
домове за възрастни
хора.

Преди година, благо-
дарение на “Солидарен
Великден”, хиляди соци-
ално слаби българи има-
ха своя достоен празник.
Стотици бяха социалис-
тите, които по време на
Великденските празници
дариха хранителни про-
дукти, предпазни средст-
ва, дезинфектанти и
PCR-тестове с пожела-
ние за здраве и вяра.

договор. Сключването на трудов дого-
вор за краткотрайна сезонна селскос-
топанска работа е само един от начи-
ните за законосъобразно наемане на
работна сила в сектора. От 2021 г. тю-
тюнопроизводителите също имат пра-
во да наемат работници с еднодневни
трудови договори. Наетите на тях не
губят право на социално подпомагане
и осигуряване и в същото време се
осигуряват във фонд “Пенсии” и във
фонд “Трудова злополука и професио-
нална болест”. Осигурителните внос-
ки се внасят авансово, преди заявява-
нето на образците на еднодневни тру-
дови договори.

ГИТ засилва контрола
в селското стопанство

Родопско село бедства без вода
на, е на 6 километра.
Няма осигурена водо-
носка в селото. Причи-
на за безводието е теж-
ка авария на отвежда-
щия водопровод. Жите-

лите на селото няколко
пъти се опитвали да се
свържат с аварийния
телефон на ВиК друже-
ството, но ги препра-
тили първо към Плов-
див, а след това към
Асеновград. Оттам пък
заявили, че не знаят
нищо, и продължили да
прехвърлят хората от
инстанция на инстан-
ция.

От ВиК обясниха,
че авариите в района са
две и то в трудно-
достъпна местност.
Преди два дни е отст-
ранена едната, но ми-
нути по-късно основ-
ният водопровод ава-
рирал на друго място.
Запушване на водопро-
вода пък било причине-
но от корените на
дърветата.

В селото, в което
допреди година са жи-
веели много малко
хора, заради епидемия-
та и бягството от града
в момента обитателите
са повече. В селото
има и 6 къщи за гости,
които ще трябва да от-
менят резервациите.

Очаква се решение на ЕМА и за ваксината на „Янсен”

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Представители на регионални здравни инспекции
в страната получиха лекарствения продукт “Ремдесивир”

та, и поясни, че вариантите са
два - или на “Модерна”, или на
“Пфайзер”.

Миналата седмица Нацио-
налният ваксинационен щаб
препоръча този препарат да се
прилага с повишено внимание
при жени под 60 г. и да не се
прилага, ако жена в тази
възраст има повишен риск от
тромбоза. В понеделник ми-
нистър Ангелов заяви, че екс-
пертните медицински съвети
ще дадат спешно становище
какво да се прави в България с
ваксината на “АстраЗенека”, и
поясни, че интересът към нея
спаднал значително, а ако това
продължи, ваксината няма да
се прилага и останалите коли-
чества ще бъдат прибрани на
склад. На 12 април в страната
са поставени 615 дози от този
препарат, от “Пфайзер-БиоН-
Тех” са 4481, от “Модерна” -
2234.

Още преди да започнат до-
ставките у нас на четвъртата
одобрена в ЕС ваксина - на
“Джонсън и Джонсън”, по-из-
вестна като “Янсен”, възник-
наха въпросителни. Обезпоко-
ени сме от решението на САЩ
да спре употребата на вакси-
ната на “Янсен”, заяви ми-
нистър Ангелов. Той поясни,

че всеки момент българските
здравни власти очакват офици-
ално становище на Европей-
ската агенция по лекарствата
(ЕМА) как ще се процедира по
този проблем.

По данни на Европейския
център за контрол на болести-

те към 13 април в България са
доставени 463 200 дози от
препарата на “АстраЗенека” и
са приложени 238 387, показа
проверка на ДУМА. Според
данните на Центъра към 13
април, страната е получила 109
200 дози от “Модерна”, като

са приложени 59 160, а от
“Пфайзер-БиоНТех” - 341 640,
от които са поставени 275 118.
България продължава да е по-
следна в ЕС по дял на прило-
жените ваксини с 62,7%, а
Латвия е на предпоследно мя-
сто с 63,1%.
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Брюксел предлага
лекарства
и храна без ДДС
Мерките са за преодоляване на кризата

Европейската комисия (ЕК)
предлага да се освободят от
ДДС някои жизненоважни сто-
ки и услуги, които държавите
членки предлагат на граждани-
те по време на криза. Решение-
то е взето предвид пандемията
от коронавирус, но се отнася
за всякакви бедствия и кризи,
се казва в съобщение на ЕК.

Стоките и услугите в обхва-
та на предложеното освобож-
даване включват диагностични
тестове и консумативи за тест-
ване, както и лабораторно обо-
рудване. Други включени сто-
ки са лични предпазни средства
като ръкавици, респиратори,
маски, престилки, продукти и

оборудване за дезинфекция.
ДДС да не се плаща за палат-
ки, походни легла, дрехи и
храна, предлага ЕК. Този данък
не трябва да се дължи и за обо-
рудване за търсене и спасява-
не на хора, чували с пясък, спа-
сителни жилетки и надуваеми
лодки. Антимикробни средст-
ва и антибиотици, антидоти
при химически заплахи, лече-
ния при радиационно облъчва-
не, антитоксини, таблетки йод
също да бъдат освободени от
ДДС предлага още Брюксел.
Сред включените стоки за ос-
вобождаване от ДДС са кръвни
продукти или антитела, както
и устройства за измерване на

йонизиращото лъчение.
Разработване, производство

и снабдяване с необходими
продукти, научноизследовател-
ски и иновационни дейности,
създаване на стратегически за-
паси от продукти, лицензи във
фармацевтичната промишле-
ност, карантинни съоръжения,
клинични изпитвания и дезин-
фекция на помещенията също
са включени в предложението
на Европейската комисия. То е
направено вследствие на опи-
та, придобит по време на коро-
навирусната пандемия през
2020 г. Благодарение на него
стана видно, че ДДС, начисля-
ван върху някои сделки, в край-

на сметка се превръща в разход
при възлагането на обществени
поръчки, който оказва натиск
върху ограничените национал-
ни бюджети, посочват от ЕК.

Според ЕК чрез инициати-
вата ще се увеличи максимално
ефикасността на средствата на
ЕС, използвани в обществен
интерес за реагиране при кри-
зи като природни бедствия и
извънредни ситуации в област-
та на общественото здраве.
Също така с нея ще се укрепят
органите на равнище ЕС за
управление на бедствия и кри-
зи, като например тези, които
са в обхвата на Здравния съюз
на ЕС и Механизма на ЕС за

гражданска защита, е посочено
в съобщението.

След като бъдат въведени,
новите мерки ще позволят на
еврокомисията и на другите
агенции и органи на ЕС да вна-
сят и да закупуват стоки и ус-
луги без ДДС, когато закупе-
ните стоки и услуги се разпре-
делят при реагиране по време
на извънредна ситуация в ЕС.
Получателите може да са
държави членки или трети
страни, като например нацио-
нални органи или институции
- болници, национални здрав-
ни органи или органи за реаги-
ране при бедствия, се казва в
съобщението.

Русия прекрати редовните и чартърните по-
лети до Турция заради силното разпростране-
ние на коронавируса в югоизточната ни съсед-
ка, а  Българската хотелиерска и ресторанть-
орска асоциация (БХРА) веднага призова пра-
вителството да се възползва от ситуацията и
да започне да издава визи на руски туристи.

Освен това от асоциацията предупредиха
Външно министерство да внимава с коментари-
те си за Русия. “Икономически не е сега моментът външно
министерство да прави политика и да се опитва да показва
мускули чрез остри изказвания срещу Руската федерация, защо-
то това е пагубно за икономиката ни. А без икономика няма
политика”, посочиха от асоциацията.

В последните години руските туристи намаляват, а ситуацията с
коронавируса се отрази още повече на потока им. “Турция е попу-
лярна дестинация за руските туристи и е логично те да потърсят
удобна алтернатива за вече планираните си ваканции”, обясни пред-
седателят на БХРА Георги Щерев. Според него бездействието на
външното министерство може да се окаже фатално за целия турис-
тически сектор. “Не започнат ли спешно да се издават входящи визи
на руските туристи в България, отново няма да успеем да се възполз-
ваме от ситуацията. Конкурентите ни като Кипър и Египет не спят
и вече издават визи на руските туристи”, посочиха от БХРА.

Експерт: Може да останем без европари за възстановяване

Станислав Младенов

България е на път да остане без евро-
пейски средства за възстановяване на
икономиката, а мерките “60/40 и “80/20”
и останалите социално-икономически
инструменти за справяне с кризата, пре-
дизвикана от КОВИД-19, да бъдат спре-

ни. Това предупреждава Станислав Мла-
денов, член на Българската асоциация на
консултантите по европейски проекти в
съобщение до медиите. Той коментира
отказа на вицепремиера по еврофондове-
те Томислав Дончев да внесе Национал-
ния план за възстановяване и устойчи-
вост на България за приемане в Минис-
терския съвет и последствията от това.

В края на миналата седмица вицепре-
миерът заяви, че ще остави следващото
правителство да приеме Националния
план и да го предаде в Брюксел. Мотивът
му беше, че така е почтено. Още при
първото представяне на Националния
план Дончев обеща да го изпрати в Брюк-
сел до края на 2020 г. или в най-лошия
случай в началото на 2021 г., но това не
се случи. Така сега България е пред реал-
ната заплаха да не внесе плана навреме
до 30 април.

“От една страна Томислав Дончев,
който има законовото право да внесе
този план в Министерския съвет и след
това да го изпрати в Брюксел, решава да
го остави на следващо правителство, за-
щото така било по-почтено. На мен лич-
но ми звучи като злобно отмъщение”,
коментира Младенов. Той смята, че стра-
ната няма да успее да спази срока пред-
вид резултатите от парламентарните из-
бори и голямата вероятност да се стигне
до предсрочни.

Според Младенов, ако бъде започ-
ната пълна ревизия на Националния
план, забавянето може да бъде цяла
година, тъй като прекрояването му е
свързано с много съгласувателни про-
цедури. “Това от своя страна ще скъси
периода за усвояване на европейските
средства и ще доведе до загуби на фи-
нансов ресурс в рамките на не по-мал-

ко от 30-40%”, казва Младенов.
По Плана за възстановяване и раз-

витие България може да получи над 12
милиарда лева, но трябва да договори
проектите до 2023 г. В Националния
план влизат средствата за възстановя-
ване на малките и средни предприятия,
за технологична модернизация и за
енергийна ефективност. На практика
България ще остане без средства за
възстановяване на икономиката, смята
Младенов.

“Изпращането на Националния план
за възстановяване и развитие трябва да
бъде топприоритет за следващото прави-
телство - редовно или служебно. В про-
тивен случай България ще остане без
европейски средства, а това ще се отрази
изключително негативно, да не кажа ка-
тастрофално, на българската икономика”,
смята Младенов.

Износът и вносът с ръст през февруари Хотелиерите предупредиха
Външно да внимава
с коментарите за Русия

Българският общ износ и
внос на стоки към и от Евро-
пейския съюз и трети страни
се повишават през февруари
2021 г. за пръв от началото на
коронавирусната пандемия,
показват предварителни данни
на Националния статистичес-
ки институт (НСИ), които
предполагат известно разхлаб-
ване на негативното въздейст-
вие на коронавирусната пан-
демия върху международната
търговия на нашата държава.
В рамките на първите два ме-
сеца на настоящата година
обаче вносът и износът
продължават да бележат пони-
жение спрямо същия период на
2020 г. През февруари общият
износ нараства на годишна база
с 2,8% до 4,9842 млрд. лева,
докато общият внос в нашата
страна се повишава с 2,6% до
5,414 млрд. лева. Общото
външнотърговско салдо през
февруари остава отрицателно
и е в размер на 429,8 млн. лева

спрямо дефицит за 272,3 млн.
лева през януари и дефицит за
428,6 млн. лв. година по-рано
(през февруари 2020 г.).

За първите два месеца на
настоящата година общият из-
нос на България намалява с
1,7% до 9,6691 млрд. лева
спрямо същия период на 2020
г., докато вносът в нашата
страна се свива с 2,0% до
1,03712 млрд. лева, а общото
външнотърговско салдо за пе-
риода януари-февруари 2021 г.
е на дефицит от 702,1 млн. лева
спрямо дефицит за 741,5 млн.
лева година по-рано. Износът
на стоки от България в посока
страните от ЕС се повишава
през февруари с 4,2% спрямо
година по-рано до 3,3108 млрд.
лева (след повишение с 3,0%
през януари), а към трети стра-
ни нараства с едва 0,1% до
1,6734 лева (след спад с цели
22,6% през януари), докато
вносът от Европейския съюз
се увеличава с 5,9% до 3,4199

млрд. лева (след понижение с
0,5% през януари), а от трети
страни се понижава с 2,6% до
1,9941 млрд. лева (след спад с
14,9% месец по-рано). За
първите два месеца на 2021 г.
износът в посока ЕС се пови-
шава с 3,6% до 6,6177 млрд.
лева спрямо същия период на
2019 г., а към трети страни
бележи спад с 11,6% до 3,0514
млрд. лева. В същото време
вносът в България през пери-
ода януари-февруари 2021 г.
от ЕС нараства с 2,8% до
6,5038 млрд. лева, а от трети
страни се свива с 9% до
3,8674 млрд. лева.

Данните на НСИ показват,
че пандемията продължава да се
отразяват негативно, но изглеж-
да по-слабо на българския внос
и износ през първите месеци
на 2021 г. въпреки новите про-
тивоепидемични мерки, пред-
приети както в нашата страна,
така и в Европа заради третата
вълна на Ковид-19.
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Авансовото плащане от 660 млн. лв.
по концесията на летище “София” няма
да отиде по сметката на държавните
железници, както бе обявено в процеду-
рата, а ще влезе в държавния бюджет и
ще запълни отворилата се дупка от 656
млн. лв. в края на март. За какво ще бъдат
похарчени средствата след това, зависи
от решенията на правителството. Както
стана известно, кабинетът на ГЕРБ пре-
ди дни отложи с 10 години събирането
на годишните концесионни такси от но-
вия оператор на летището “Соф Кънект”.

С авансовото плащане от концесия-
та трябваше да се покрият дълговете на
БДЖ и да се купи нов подвижен състав.
От 2020 г. обаче има промяна в позици-
ята, която управляващите не са афиши-
рали. Тя е продиктувана от факта, че
държавата изплати задълженията на
БДЖ година по-рано и пусна няколко
търга за покупка на локомотиви, вагони
и мотрисни влакове, е казал пред “Ме-
диапул” министърът на транспорта Ро-
сен Желязков.

Сделката за 250 млн. лв. за покупка
на мотрисни влакове беше спряна ден
след парламентарния вот заради остава-
нето до финала само на един кандидат.
“Спирането на търга няма нищо общо с
пренасочването на парите към държав-
ния бюджет. Това решение беше взето
още през 2019 г. Тогава решихме да
дадем финансова самостоятелност на
БДЖ, а не да обвързваме развитието на
дружеството с бъдещи приходи, които
към този момент не беше ясно дали ще
се случат”, обясни Росен Желязков.

Почти две трети от
жителите на европейски
градове подкрепят забра-
на за продажба на нови
бензинови и дизелови ав-
томобили след 2030 г.,
според ново проучване на
YouGov. Онлайн проучва-
нето е проведено сред
хора от 15 града в 8
държави, между които
Париж, Будапеща и Лон-
дон. Най-голямата подкре-
па идва от Рим, където
77% от хората искат в
бъдеще да се продават
само коли, негенериращи
емисии, съобщи Евронюз.
Средно 29% от хората,
живеещи в тези градове,
казват, че се противопос-
тавят на идеята, а 8% каз-
ват, че не знаят.

Това лято Европейска-

Агенция “Пътна инфраст-
руктура” (АПИ) ще заснема
чрез сателит пътищата на
България. Това става ясно от
обществена поръчка на инсти-
туцията, публикувана преди
дни в регистъра на обществе-
ните поръчки. Прогнозната
стойност на проекта е 9,2 млн.

С парите от летището ще
пълнят бюджетната дупка
КТ „Подкрепа” иска гаранция за работните места на столичния аеропорт

Авансовото плащане от 660 млн. лв.
няма да отиде и в т.нар. Сребърен фонд
за подкрепа на пенсионната система,
който трябваше да се пълни със средст-
ва от приватизацията и концесии, но
това не винаги се случваше по време на
правителствата на Бойко Борисов. Няма
яснота за какво ще бъдат похарчени
очакваните до края на месеца 660 млн.
лв. Средствата са достатъчни да запълнят
появилата се в края на март дупка от
656 млн. лв.

Според КТ “Подкрепа” парите ще се
използват за плащания във връзка с пан-
демията. “Сега се твърди, че с тях щели
да се покриват разходи за икономически
и социални мерки. Вярваме, че държав-
ният бюджет се управлява добре и тези
финансови средства могат и ще се из-

ползват по предназначение, не за теку-
щи държавни разходи. Защото имаме
само едно летище “София”. И само една
държавна железница”, се казва в писмо
на Федерацията на транспортните ра-
ботници към КТ “Подкрепа”.

Синдикатът настоява да бъде склю-
чен анекс към концесионния договор, в
който да бъдат заложени социални анга-
жименти за запазване на работните ме-
ста на летище “София”. Около 2400 са
служителите на столичното летище,
твърдят от КТ “Подкрепа”. Според кон-
цесионния договор частният оператор
“Соф Кънект” е задължен да преназначи
целия досегашен персонал. След това
обаче има право да съкрати работници
според трудовото законодателство.

Синдикатът предупреждава, че пред-

стои да бъде съкратена голяма част от
работещите на аеропорта. Това показ-
вала досегашната практика при всички
приватизационни сделки и концесии. От
КТ “Подкрепа” очакват уволненията да
започнат след първата година, тъй като
тогава изтича колективният трудов до-
говор, който трябва да се предоговори
отново. Притесненията за масови съкра-
щения на персонал нямат основания, е
заявил обаче Росен Желязков.

Според синдикалната организация е
необяснимо как се очаква, че кризата за
концесионера ще продължи цели 10 го-
дини, а за работниците - само една.
Сметката на “Подкрепа” показва, че
отсрочените плащания на концесионни-
те такси на “Соф Кънект” за първите 10
години, които се равняват на около 500
млн. лв., са почти равни на фонд работ-
на заплата на летището за същия пери-
од. Около 50-69 млн. лв. годишно са
разходите за заплати.

“След като сте решили да правите
подаръци за чуждите компании под фор-
мата на безлихвени кредити, минимал-
ното, което следва да извоювате за
българските работещи, е това да бъде
направено само и единствено срещу
безусловен ангажимент на концесионе-
ра да запази служителите”, заявяват от
Федерацията на транспортните работ-
ници към “Подкрепа”. “Няма банка,
която да даде на въпросния концесио-
нер безлихвен кредит в размер на 500
млн. лв. за цели 25 години, каквото
държавата по същество направи през
последните дни”, се посочва в писмото.

лв. с ДДС, а крайният срок за
подаване на оферти изтича
днес. Чрез заснемането на
пътната инфраструктура ще
може да се извършва бърз ана-
лиз на критични ключови
участъци с концентрация на
пътно транспортни произшест-
вия, твърди възложителят.

Използването на подобна
технология на дистанционно
заснемане на пътната инфра-
структура ще даде възможност
за проследяване развитието на
републиканската пътна мрежа,
обработването и класификаци-
ята на данните за транспорт-
ните потоци и връзката им с

пътно транспортния травма-
тизъм. Целта е да се предоста-
вят решения за редуцирането
на пътните инциденти и трав-
матизма в дадена зона.

Според АПИ поради огра-
ничените възможности за за-
снемане и времето, което от-
нема, това би било трудно до-

стижима цел чрез прилагани-
те до сега методи и подходи.
В момента подобни анализи се
правят на базата на заснема-
нията от областните пътни
управления, които периодич-
но оценяват състоянието на
своите участъци от пътната
мрежа.

Снимат пътищата от сателит

Eвропейци искат забрана на бензинови и дизелови коли
та комисия е готова да
предложи по-строги огра-
ничения на емисиите от
превозните средства. По-
етапното премахване на
автомобилите с двигатели
с вътрешно горене е една
от възможностите, които
се разглеждат в предстоя-
щия преглед на стандарти-
те за CO2 от леки и леко-
товарни автомобили. По-
рано тази година Дания,
Белгия, Ирландия и шест
други страни от ЕС също
настояха комисията да оп-
редели дата за фазата на
двигателите с вътрешно
горене.

Transport & Environ-
ment, базирана в Брюксел
кампания, възложила про-
учването, анализира, че
това показва, че европей-

ците са готови да преми-
нат към “мобилност с ну-
леви емисии”. Цената е
най-големият проблем за
55% от хората, които смя-
тат, че това ще се случи
само когато електричес-
ките автомобили станат
по-евтини. Достатъчната
инфраструктура за зареж-

дане и обхватът също са
сред основните фактори,
изброени в проучването.

През 2020 г. в ЕС са
продадени повече от 1
милион електрически и
хибридни автомобила.
Това е почти три пъти
повече, отколкото през
предходната година.

27.08.1953 - 14.04.2006
Не е истина, че времето лекува,

че спомена за теб ще заличи.
Не е истина, че няма да тъгува

по теб сърцето в дълги тежки дни!

Поклон пред теб, почивай в мир!

От семейството и близките

ВЪЗПОМЕНАНИЕ
Изминаха 15 тъжни години без теб

ДИМИТЪР СТОЯНОВ МИТРОВ
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Визов режим за ЕС
застрашава Македония
Журналист твърди, че роднини на Заев
са замесени в трафик на наркотици

Еврокомисията заяви, че следи за
спазването на критериите за безвизо-
вия режим по повод публичните
твърдения, че Северна Македония може
да загуби безвизовия режим с ЕС зара-
ди разкритията за издаване на македон-
ски паспорти на издирвани за пре-
стъпления лица. В аферата е замесено
Министерството на вътрешните рабо-
ти. Европейската комисия напомня, че
сигурността на личните документи е от
решаващо значение. “Въпросът за си-
гурността на документите е едно от
условията за либерализиране на визо-
вия режим, според което безвизовите
държави имат задължение да приемат и
прилагат подходящи административни
мерки”, каза говорител на Комисията
за македонската агенция МИА.

Изпълнението на условията за без-
визов режим са решаващи за препоръ-
ката на Еврокомисията за запазване или
отмяна на безвизовия режим, които тя
ежегодно изпраща на Европарламента
и страните членки. Засега няма конкре-
тен отговор дали някой от критериите
е застрашен след аферата с издадените
фалшиви паспорти.

На 6 април беше обявено, че с по-
мощта на САЩ и Интерпол са разобли-
чени служители на МВР, спомогнали за
издаването на фалшиви македонски пас-
порти на 215 души с “високорисков про-
фил”. Става дума за чужденци, които са
били издирвани с международни запове-
ди за арест за различни престъпления,
включително наркотърговия.

“Наркоаферите в Северна Македо-

ния могат да доведат до смяна на пра-
вителството”, казва Александър Дамов-
ски, главен редактор на електронното
издание “МКД” в интервю за Радио
“Фокус”. Според него “има неофициал-
на, непотвърдена информация, че аме-
риканската Агенция за борба с нарко-
тиците ДЕА е влязла в Македония”, във
връзка с разследване, че братовчедите
на премиера Зоран Заев Трайче и Бо-
бан Заеви, може да са замесени в нар-
котрафик за 800 000 евро.

Дамовски разказва, че американски
собственик на фирмата “5 letters” в
Крушево се е обърнал за помощ към
посолството на САЩ в Скопие “зара-
ди проблеми с властта, със семейство
Заеви и с рекет”. През декември аме-
риканският гражданин подал в посол-
ството сигнал “за несправедливостите
и пречките, които му се случват в
Македония”. Според Дамовски има
връзка между аферата с паспортите и
наркоразследването на Заеви.

САЩ налагат „пауза”
на нова ваксина

Най-висшите американски здрав-
ни власти препоръчаха “пауза” в
използването на КОВИД ваксината
на “Джонсън енд Джонсън”, защото
разследват всякакви връзки между
нея и кръвни съсиреци, съобщиха аген-
циите. Това стана след съобщения за
6 случая на рядък кръвен съсирек при
пациенти, получили ваксината.

Над 7000 души искат
оставката на Шарл Мишел

Групи, защитаващи правата на
жените, задействаха подписка за
оставката на председателя на Ев-
ропейския съвет Шарл Мишел зара-
ди липсата на реакция от негова
страна при посещението му с пред-
седателката на Еврокомисията
Урсула фон дер Лайен в Анкара.
Тогава домакините оставиха Фон
дер Лайен без стол на срещата с
турския президент Реджеп Ердо-
ган. Инициаторите, които са събра-
ли над 7000 подписа, смятат, че
Мишел е обидил не само колежката
си, но и всички жени.

Среща на първите
дипломати на
Турция и Гърция

Гръцкият външен министър Ни-
кос Дендиас пристигна на официал-
но посещение в Анкара. На визитата
се гледа с надежда за напредък по
спорни въпроси като морските и
енергийните права в Източното
Средиземноморие и Беломорието.
Дендиас ще се срещне с турския си
колега Мевлют Чавушоглу. Двама-
та ще обсъдят и кипърският въпрос
преди неофициална среща на върха в
края на април в Женева.

Публикуваха агентурен
картон на Андрей Бабиш

Ново доказателство засилва
подозренията, че чешкият преми-
ер Андрей Бабиш е сътрудничил на
тайните служби на Чехослова-
кия. Германското списание “Шпи-
гел” публикува факсимиле на
картона за агентурната му реги-
страцията под името “Буреш”.
Върху регистрационния картон се
вижда червен печат с надпис:
“агент”. Според председателя на
комисията по досиетата Йергуш
Сивош няма съмнение, че доку-
ментът е автентичен.

Говорителят на Еврокоми-
сията Петер Стано заяви, че
не е запознат с “нонпейпъра”
на словенския премиер Янез
Янша за промени на граници-
те в Западните Балкани и по-
втори официалната позиция
на ЕС, предаде скопското из-
дание “Опсервер”. “Не сме
запознати с нонпейпъра, виж-
даме информациите в медии-
те, но не можем да коменти-
раме предполагаемото съдър-
жание на документа. Онова,
което мога да кажа, е, че пози-
цията на ЕС по въпроса за
границите е ясна: нищо не
трябва да се променя”, заяви
Стано. По думите му про-
цесът на разширяване на ЕС
“не трябва да тръгва към опас-

Политически скандал за бъдещето на Балканите

СНИМКИ БГНЕС

Кейти Райт (в центъра вляво) е утешавана от приятелка, след като 20-годишният й син
бе убит от полицай в град Минеаполис, Минесота, при инцидент при проверка на самоличността.
В същия град през 2020 г. загина от полицейско насилие афроамериканецът Джордж Флойд, а протестната
вълна тогава разтърси САЩ. Сега кметът на града Джейкъб Фрей обяви извънредно положение
и вечерен час, на свой ред президентът Джо Байдън призова започналите протести да бъдат мирни

Полицията в Сеул блокира
подстъпите към посолството на
Япония, пред което се бяха събрали
южнокорейски активисти с
намерението да връчат протестно
писмо срещу решението на Токио
да изхвърли в Тихия океан
радиоактивните води от АЕЦ
“Фукушима”, пострадала при
разрушителното земетресение
през 2011 година. В същото време
Международната агенция на
атомна енергия (МААЕ) не възрази
срещу решението на Япония

ни области като тази”.
По-рано косовският в.

“Коха диторе” разкри, че  в
изпратения до Брюксел “нон-
пейпър” Янша е поискал да

се финализира “процеса на
разпадането на бивша Юго-
славия”. Той планира да на-
ложи в дневния ред на ЕС
визията за завършване на раз-
падането на Югославия след
1 юли, когато страната му
поеме ротационното предсе-
дателство на ЕС. В документа
се предлагат промени на гра-
ниците, отделяне на Републи-
ка Сръбска от Босна, прекро-
яване на границите в Черна
гора, Северна Македония и
Албания, както и връщането
на плана на Вучич-Тачи за
промяна на границата между
Сърбия и Косово.

Янез Янша отрече да е
изпращал писмото, но евро-
депутатът г-жа Таня Файон

го критикува в “Туитър”, че
т.нар завършването на плана
за мирно разпадане на Босна
може да доведе до нова война
на Балканите, пише скопски-
ят в. “Слободен печат”.

Отделно словенският пре-
зидент Борут Пахор при
посещението наскоро в Сара-
ево е попитал домакините:
“Можете ли да се разделите
мирно в Босна” и е потвърдил
слуховете, че югоразпадът
трябвало да бъде завършен.
Според медиите лидерът на
бошняците Шефик Джаферо-
вич отговорил, че мирното
разделяне е невъзможно, до-
като лидерът на босненските
сърби Милорад Додик е изра-
зил обратното мнение.

Янез Янша
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1205 - ЦАР КАЛОЯН РАЗБИВА КРЪСТОНОС-

ЦИТЕ ПРИ АДРИАНОПОЛ (ОДРИН). На бойно-
то поле българският
владетел излиза наче-
ло на българска армия
и 14 000 кумани. Им-
ператор Балдуин I е
пленен, отведен в
Търново и затворен на
върха на кула в кре-
постта Царевец, наречена Балдуиновата кула
(на снимката). Малкото рицари, които успяват
да избягат от полесражението, отиват към Ро-
досто и Константинопол. Успехът при Адриа-
нопол води до окончателното укрепване на
българската държава, което е главна заслуга на
цар Калоян.

1876 - ЗАПОЧВА СЪБРАНИЕТО НА “ОБОРИ-
ЩЕ” - ПЪРВОТО БЪЛГАРСКО ВЕЛИКО НАРОД-
НО СЪБРАНИЕ. Бе-
лежи върховния мо-
мент в подготовка-
та на Априлското
въстание (1876 г.).
Събранието в мест-
ността “Оборище”
край Панагюрище е
свикано по решение на Гюргевския революционен
комитет. Делегатите на народа, които са до-
шли да изразят неговата непоколебима воля за
борба, повтарят клетвените слова “Свобода или
смърт!”. Самият Захарий Стоянов, осъзнавайки
емблематичната роля на това място, заявява:
“Свалете шапки, свещено място е Оборище!”

1912 - СЛЕД СБЛЪСЪК С АЙСБЕРГ ПОТЪВА
“ТИТАНИК”. Пътни-
ческият параход на
британската компа-
ния “Уайт стар”,
смятан за най-мо-
дерния, луксозен и
надежден за време-
то си, е построен
през 1911 г. Теглото му е 46 329 т, а дължината
- 268 м. На 2 април 1912 г. “Титаник” се отправя
на първото си презокеанско плаване от англий-
ското пристанище Саутхемптън. През нощта на
14 срещу 15 април, на 680 км от Нюфаундленд, в
северната част на Атлантическия океан, корабът
се сблъсква с огромен айсберг и потъва за 2 часа.
От 2224 души на борда загиват 1513. През 1912
г. у нас излиза книга, според която загиналите
българи са 38 (основно от селата Садовец, Пле-
венско, и Гумощник, Севлиевско) - толкова при-
знава застрахователната компания “Лойдс”. В
действителност броят е по-голям.

1912 - В СОФИЯ СЕ РАЖДА ПАРАШКЕВ ХА-
ДЖИЕВ, КОМПОЗИТОР (УМИРА 1992 Г.). Най-
големият български
оперен творец и
именит педагог,
професор. Работи и
в областта на масо-
вата песен, естрад-
ната и танцовата
музика. Разработил е много народни песни. Ав-
тор на оперите “Имало едно време”, “Луд ги-
дия”, “Албена” и др., на сонати, сюити, пиеси за
пиано, хорови и солови песни.

1917 - УМИРА ЛЮДВИК ЗАМЕНХОФ, ПОЛ-
СКИ ЛЕКАР, СЪЗДАТЕЛ НА ЕСПЕРАНТО (Р.
1859 Г.). Още като
гимназист създава
първата примитивна
версия на свой изкуст-
вен език. През 1885 г.,
опирайки се на позна-
нията си върху някол-
ко езика, приключва проекта си за междунаро-
ден език, познат днес като есперанто. По негова
инициатива се създава международното еспе-
рантско движение, а Заменхоф се отказва от
авторските си права върху изкуствения език и го
предоставя на света за масово ползване.

Гласят ни нов Ньой?

“Ако сформираме
правителство, ще започ-
нем незабавни прегово-
ри със суверена на Се-
верна Македония за
изясняване на историче-
ското ни минало, за да
им дадем зелена светли-
на да се приобщи към
Европа”. Ето това рече
тези дни по Би Ти Ви
съпредседателят на “Де-
мократична България”
ген. Атанас Атанасов.

Явно ДБ предлага ис-
торията и националната

ни памет да бъдат демо-
кратично фалшифицира-
ни в наш ущърб, за да се
промуши Северна Ма-
кедония в Евросъюза.
Предлага страната ни да
остави историческия
спор само на историци-
те, без никакви гаранции
срещу македонизирането
на миналото ни, само и
само Скопие да започне
преговорния процес.
Предлага България доб-
роволно да се откаже от
работещ инструмент,
който би защитил наци-
оналния ни интерес.
Предлага също образова-
нието в Северна Маке-
дония да продължи про-
миването на мозъците с
антибългарски внуше-
ния. Или Скопие да из-
кара македонци и маке-
донско не само Гоце
Делчев, Самуил или
Светите братя Кирил и
Методий, но и цялото
ни Възраждане, Средно-

вековието, че и цар Бо-
рис. “Демократична
България” предлага на
страната си втори Ньой,
този път на история и
памет (първият беше на
територии и население).
Атанасов уж е генерал,
но пробутва национал-
но предателство. Но пък
това го искат американ-
ската геополитика и ев-
роатлантическият й слу-
гинаж. Страната ни
трябва да остане вярна
на демократичния Запад,
дори да затрие идентич-
ността си.

Може да се предпо-
ложи, че така мисли не
само “Демократична
България”. Близо до ума
е, че сходна позиция ще
заеме и “Изправи се!
Мутри вън!”, доколко-
то “половинката” на
лидерката й Мая Мано-
лова е атлантистът Ан-
гел Найденов. Под общ
покрив се споделят и

общи виждания.
Така по въпроса за

Северна Македония
“Има такъв народ”
може да се окаже в мал-
цинство и нищо чудно
да приеме позицията на
другите две партии при
евентуално сформиране
на правителство от три-
те протестни форма-
ции. Нищо, че формаци-
ята на Слави Трифонов
набляга на възрожден-
ските песни и е водеща
сила в тази тристранна
коалиция.

Очакваното от мно-
зинството българи раз-
граждане на мутренския
модел на партията ГЕРБ
съвсем не означава, че
трябва да се захвърли и
сегашният й подход към
Скопие. Тук приемстве-
ността е наложителна.
Иначе по този въпрос
трите партии рискуват да
се озоват срещу мнозин-
ството българи.

Юри МИХАЛКОВ

Първият пробен камък
От стр. 1

В същото време
България и сега е рекор-
дьор по разлика в дохо-
дите между най-бедните
и най-богатите - близо
осем пъти. Инатът на
ГЕРБ и сие да направят
данъчната система по-
справедлива на фона на
над милион и половина
българи, които съществу-
ват под линията на бед-
ността, им изигра поре-
ден номер.

Еврокомисията ли
трябваше да отваря очи-
те на слепите? Всеки

трети у нас е в риск от
бедност и социално из-
ключване, близо 20 на
сто живеят в тежки мате-
риални лишения - липса
на пари за адекватно хра-
нене, за поддържане на
нормално отопление, за
плащане на останалите
битови сметки...

Картината се допълва
от ниската раждаемост,
високата смъртност и
драматичните демограф-
ски процеси. В последни-
те години страната ни
държи последното място
по стандарт в ЕС. Всяка
година пропада надолу в

лошото си икономическо
състояние. Младите не се
чувстват стабилни дори
в труда си, заплащането
е ниско, с него не се
създават семейства. Про-
блемът досега е основен
приоритет за решаване, а
политиците, които управ-
ляват, не създават стиму-
лите. Всеки нов член в се-
мейството идва със сво-
ите естествени човешки
потребности, но с това
започват и проблемите на
бедните фамилии, особе-
но с двама безработни
родители. Бедността под-
лага на риск от бедност

и идващите поколения.
Сега заповедите от

Брюксел ще подействат
като студен душ на оти-
ващия си кабинет на Бо-
рисов. А нужните данъч-
ни промени трябва да
станат факт, макар и с
подбутване отвън. Време
е да се освободим от син-
дрома ДДС! Няма значе-
ние какво правителство
ще има занапред. Става
дума за общото ни оцеля-
ване. Ходът с ДДС е до-
бра стъпка в тази посока.
Хайде сега да видим но-
вите - ще чуят ли Европа?
Първи пробен камък!

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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В търсене на формула
От филма „Всички обичат Слави” някои очакват
сеир, но други искат да видят решения

Валентин ГЕОРГИЕВ
Ще предложи ли партията на Слави

Трифонов работещо правителство или ще
откаже мандата, с което ще засили и
ускори тенденцията към предсрочни из-
бори? Това е големият въпрос, който
всички си задават. Съзнателно пропус-
кам реда на първата политическа сила в
конституционната процедура, защото
при нея нещата изглеждат ясни, поне
засега. ГЕРБ са като токсичен актив или
по-скоро пасив за този парламент и тряб-
ва да бъдат не само изолирани, но и от-
слабени с редица решения, които да де-
монтират техния модел на управление
като партия-държава. По този въпрос
съществува негласен широк консенсус
поне на декларативно ниво и е налице
солидно парламентарно мнозинство. Как-
вито и пируети да разиграват от парти-
ята на Борисов, включително заявка за
участие във филма “Всички обичат Сла-
ви”, те са обречени на неуспех.

И тук идва голямата загадка, наречена
“Има такъв народ”. С упоритото си
мълчание Трифонов и хората му към

Липсата на яснота ражда всякакви
спекулации, а мълчанието на “Има
такъв народ” е компенсирано с неспи-
ращи изявления на представителите на
другите по-малки партии, основно на
адвокат Николай Хаджигенов и Мая
Манолова, които влязоха в ролята на
говорители на Трифонов. Създава се
впечатлението, че “трите партии на
протеста” (нещо твърде относително) -
“Има такъв народ”, “Изправи се! Мут-
ри вън!” и “Демократична България”,
действат в синхрон. Между тях текат
неформални разговори и пазарлъци, а
партията на Слави е само формален
трамплин за реализацията им като ман-
датоносител. БСП и ДПС са изключени
като “партии на статуквото” и гласове-
те им са нужни само като масовка.

Имало съгласие, разбираме, за реви-
зия на досегашната власт, за промени в
Изборния кодекс, за смяна на ръководст-
вото на “Информационно обслужване”
и на маса шефове на МВР по места, за
стопиране на скандални концесии и об-

ществени поръчки... Дотук добре. Но не
е достатъчно. Манолова говори и за дру-
ги спешни законопроекти, свързани с
плана за възстановяване, извънредната
обстановка и здравната криза, подпома-
гането на бизнеса и домакинствата, но
дали това са намерения и на Трифонов?

А как да тълкуваме заявките “Единст-
вените условия, които ще приемем, са
нашите условия” и  “Ако демокрацията
работи както трябва - хората нямат зна-
чение”, изречени  от Хаджигенов? Думи
на безгрешник? Хайде малко по-сдържа-
но. Вече не сме на площада, ще трябва да
се работи “в колектив”, както се казва, и
чуваемостта на различни мнения е пове-
че от важно точно заради демокрацията.

И пак се връщаме на централния
въпрос - защо мълчи партията на Слави
Трифонов? При това мълчи не само за
намеренията си около мандата, но и по
който и да било друг политически въпрос.
Болестта и изолацията на лидера са сла-
бо оправдание. И няма как при това по-
ложение да не покълне съмнението за
липса на мнение, т.е. на управленски
капацитет, да не говорим за някакви ар-
гументирани решения. А истинският
проблем е, че когато проговорят, нещата
може да се окажат още по-зле. Точно това
очакват хиените от ГЕРБ - да станат сви-
детели на голямото сгромолясване на
опонентите, да гледат сеир и да атакуват
фронтално.

Какво можем да очакваме? Ако имаш
мандат и не съставиш правителство по
обективни причини, това вероятно може
да бъде обяснено на хората. И би могло
да породи симпатии. Имаме примери -
Николай Добрев в ония размирни годи-
ни. Ако не съставиш правителство, защо-
то не можеш, ще предизвикаш разочаро-
вание. Рано или късно то ще проличи,
затова трябва да бъдеш честен докрай, а
най-добре да постъпиш мъдро, като се
опреш на помощта на партньори. Логич-
но и твърде вероятно е да се случи и
друго - да се оформи някакъв кабинет
около Трифонов, с тесен хоризонт и
мандат. Тези, които ще го подкрепят, биха
го направили само и единствено, за да
зашият шамар на Борисов.

Ако обаче не съставиш правителство,
просто защото не искаш, ставаш безполе-
зен. Пълна заблуда е, че връщането на
мандат при тази ситуация ще ти донесе
последващ бонус. В политиката никой не
дава победата на безполезните и няма
гаранция, че на следващите избори про-
тестните партии ще спечелят повече.

Затова при всички случаи, ако има
някаква много належаща задача пред
бъдещото правителство, това е да гаран-
тира, че следващите избори, които оче-
видно няма да са много далеч, ще бъдат
поне малко честни. Защото приоритет
над приоритетите засега остава демонти-
рането на ГЕРБ от властта.

момента по-скоро изглеждат симпатични
за публиката, а лаконичното обяснение,
че си чакат реда по Конституция, е пове-
че от желязно. Мнозина обаче биха иска-
ли да чуят, и с право, какво може да се
очаква от тях като хоризонт и решения.
Ще бъде ли предложена конкретна про-
грама за управление, каквато до момента
липсва? Защото жалоните от “референ-
дума на Слави” не са програма.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

В очакване на гонга за матурите

Деси ВЕЛЕВА

Контролиран процес или
изоставено на самотек дистан-
ционно училищно образование?
Твърда институционална пози-
ция или изчакване до безкрай-
ност откъде духа вятърът? Зна-
ят ли учители, ученици и роди-
тели какво им предстои в набли-
жаващия край на учебната годи-
на, или още се лутат между раз-
нопосочните сигнали, идващи от

всички свързани и необвързани
с образователната система?

Който не е имал фейсбук
или тв микрофони пред себе си,
той не е дал оценка на онлайн
обучението и не се е изказал за
бъдещото му краткосрочно и
дългосрочно развитие. Забрави
се, че в центъра все още стои
ученикът, който продължава да
бъде облъчван от колебливи по-
зиции откъм периферията с
претенции за изчерпателност и
прецизност.

Иде реч за оценяването - за
обобщението дали децата са
учили, дремали ли са зад каме-
рите, бъгвала ли им е система-
та и имало ли е кой да ги моти-
вира с остена. Матури, нацио-
нални външни оценявания, из-
пити дебнат учениците от IV
до ХII клас, на един хвърлей
време са, а словесните битки
на държавно ниво за нуждата
им изобщо не стихват. На раз-

личен тип оценяване подлежат
четвъртокласниците, седмо-
класниците, десетокласниците и
дванадесетокласниците. Поради
усложнената обстановка мина-
лата година в IV и Х клас наци-
оналните външни оценявания
бяха отменени. Тази година
обаче не са. От името на Съю-
за на работодателите в систе-
мата на народната просвета
неговият председател и дирек-
тор на 119-o СУ в София Диян
Стаматов предложи двата изпи-
та да бъдат по желание. Омбуд-
сманът Диана Ковачева не-
веднъж изрази твърда позиция
за пълната им отмяна и прати
официално предложение до
Министерството на образова-
нието и науката. За пореден път
с писмо излезе и синдикатът
“Образование” към КТ “Под-
крепа”, който настоява за отпа-
дане само на изпита за
четвъртокласниците. От друга-

та страна на барикадата засега
стои образователното ведомст-
во. Министър Красимир
Вълчев също редовно прави из-
казвания в защита на изпитва-
нето в края на двата етапа на
образователния процес. Веро-
ятно приключващият кариера-
та си министър иска да покаже,
че не се огъва така лесно под
натиск и е в състояние да овла-
дее системата в ситуацията на
тотална несигурност.

Не по-малко разнородни са
мненията и обосновките за
учебния материал, който тряб-
ва да попадне в предстоящите
матури и изпитвания. За нама-
ляването му се заговори още
преди Нова година и там мъгла-
та е по-гъста. Ковачева и Ста-
матов допускат съкращаване на
изпитните теми, синдикалисти-
те не са склонни на този ком-
промис, а Вълчев е подчертано
уклончив - може да се направи,

а може и да няма нужда.
Всичко това става на фона

на множество  подписки и пети-
ции, вихрещи се в онлайн про-
странството, които защитават
една или друга теза. А с набли-
жаването на датите за матурите
те ще продължат да се множат в
ситуацията на несигурност.

Няма нищо лошо всеки в
системата да представи и да за-
щити мнението си, да даде
съвет и да пусне писмо в ме-
дийното пространство. Но в
общия, понякога креслив, хор
напълно се заглушава гласът на
институцията. А последната
дума е нейна. Вярно, че е изгу-
била тотално общественото
доверие, прахосала е остатъци-
те от престижа си. Но все пак
училището очаква последната й
позиция, която би било добре
да е скоро, да е добре аргумен-
тирана, защитена с тези и
вдъхваща максимална сигур-
ност, че децата няма да станат
за пореден път жертва на екс-
перименти. Чакаме гонга.
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С Борис Семерджиев се по-
знаваме повече от половин век,
учихме в едно пловдивско на-
чално училище, а бяхме и поч-
ти съседи. После всеки пое
своя път, воден от професио-
налните си интереси: аз - към
музикалното изкуство, а Боре-
то - към икономическите на-
уки. Но това не ни пречеше да
продължим приятелското ни
общуване. За известно време,
по обективни причини, когато
“по разпределение” работех в
Плевен, то бе нарушено, но
през 1965 г. сложи началото
на нов етап в неговото възста-
новяване, при който главен
фактор стана хоровото пеене.

Природата бе надарила Бо-
рето с чудесен басов глас и
още от гимназиалните години
той бе търсен певец за учас-
тие в пловдивските непрофе-
сионални хорове. Беше сту-
дент в София, гласът му зако-
номерно го отведе в Студент-
ския академичен хор, ръково-
ден от Ангел Манолов. В него
Борето участваше много годи-
ни, независимо от различните

Спомен за Борис
Семерджиев
Човек с висок морал, отдаден на българщината

Проф. Емил ЯНЕВ

Навършиха се 115 годи-
ни от рождението на д-р
Тодор Бахчеванов - един от
най-уважаваните и успешни
лекари в Дряново и района
от 30-те до края на 50-те
години на миналия век. И
днес хората, които е леку-
вал и го познаваха, си спом-
нят с тъга за ерудирания
професионалист, грижил се
за здравето на дряновци и
жителите на Дряновския
край в продължение на 22

Любомир ДИМИТРОВ

Той лекуваше хората в Дряновско, те му отвръщаха с обич
години. Умира  внезапно, в
резултат на диабетна кома
и сърдечна недостатъчност,
в почивната станция на же-
лезничарите в Хисаря през
1958 г., само на 53 години.
Разказвали са ми, че цяло
Дряново и хората от селата
са го изпратили в послед-
ния му път и така са засви-
детелствали своето уваже-
ние към именития доктор.

Той е роден през 1905 г.
във великотърновското
село Кованлъка (днес Пче-
лище). Завършва Априлов-
ската гимназия, а после -
медицина, общ профил.
През 1935 г. д-р Бахчева-
нов започва работа като
участъков лекар в с. Гости-
лица, Дряновско. Тук рабо-
ти девет години, като по
време на Съпротивата
(1941-1944 г.) обучава на
първа медицинска помощ
антифашистите от Горно-
оряховския партизански от-

ряд. Спасява живота на
Свобода Михайлова, която
по-късно става генерал от
Българската народна армия.

През 1944 г. се устано-
вява в Дряново, като се гри-
жи за здравето на дряновци
и на жителите от околните
селища. Д-р Бахчеванов е
бил поканен от своя състу-
дент д-р Алекси Пейков -
главен лекар на Правител-
ствената болница в края на
40-те години на миналия
век, да се присъедини към
екипа на лечебното заведе-
ние в столицата, но той от-
казва. Пет години Бахчева-
нов е бил началник отдел
“Народно здраве” при Око-
лийския народен съвет,
като е и завеждащ вътреш-
ното отделение и главен
лекар на Околийската бол-
ница в Дряново. Смъртта
го заварва като шеф на
здравната служба при Ва-
гонния завод в града.

Д-р Тодор Бахчеванов е
бил председател на околий-
ския клон на Българския
лекарски съюз, председател
на Околийския комитет на
Българския червен кръст,
член на настоятелството на
дряновското читалище “Раз-
витие”, на Популярната
банка и на кооперация “На-
предък” в града. Неговият
син - д-р Георги Бахчева-
нов, тръгна по пътя на баща
си, като бе завеждащ отде-
ление “Уши, нос и гърло”
при дряновската болница, а
дъщерята на д-р Бахчеванов
- Мария Бахчеванова, бе в
продължение на 20 години
директор на Аптечното уп-
равление в Габрово. Те
също дадоха своя скромен
принос за развитието на
здравеопазването на града и
окръга. Нека всички, които
познаваха тези членове от
фамилията Бахчеванови, да
си спомнят за тях!

Пяхме заедно с Борис Семер-
джиев в знаменития  Академичен
хор при Студентския дом на кул-
турата през 60-те години. Тогава
хорът носеше името на Георги
Димитров, а днес - на неговия ос-
новател и неуморен дългогодишен

Проф. д-р Минка ЗЛАТЕВА

Всеотдайно пред олтара
на родната култура

Борис Семерджиев

диригент маестро Ангел Манолов.
По това време Академичният хор
бе на върха на славата си и на
нашето поколение се падна чест-
та да умножава неговата бележи-
та колекция със завоюването на
най-престижната награда на Лан-
голенския фестивал в Уелс - Голе-
мия Уелски дракон, на два златни
и един сребърен медал в състеза-
ния с именити европейски хоро-
ве, с многобройни концерти в за-
бележителни с традициите си зали
като “Гюрцених” в Кьолн, в кон-
серваториите в Москва, Ленин-
град и Рига, в “Люцерн” в Прага,
на сцените на Световния фести-
вал на младежта и студентите в
София, както и из цялата страна.

Борето, както го наричахме то-
гава, бе активен участник във всич-
ки тези ярки изяви на състава не
само като певец, но и като член на
ръководството, а по-късно и като
негов председател. Тази чест и от-
говорност бе напълно заслужена.
Защото Борис Семерджиев се от-
крояваше в състава не само с та-
ланта си на певец, но и с таланта
си на организатор, с голямата си
грижа и отговорност за настоя-
щето и бъдещето на състава. Той
искрено милееше за Академичния
хор и затова ние, неговите колеги
и приятели, го уважаваме и оби-
чаме. Неговите безспорни лидер-
ски качества, широкият му, ма-
щабен поглед върху развитието
на културните процеси в страна-
та станаха основа на по-нататъ-
шното му професионално разви-
тие най-напред като директор на
Студентския дом на културата, а
след това - като дееспособен и
утвърден ръководител в областта
на българската култура. Срещах-
ме се през годините на концерти
и хорови юбилеи, на научни кон-
ференции и изяви на именити
български творци и състави. Той
неуморно ги организираше, про-
веждаше, анализираше и про-
дължаваше както в годините ни в
Академичния хор да дава своя
личен принос пред олтара на род-
ната култура - отговорно, плодо-
творно и всеотдайно. Да бъде
светла паметта му! “Родна песен
нас навек ни свързва!”

му местоработи. Това негово
пристрастие към проблемите
на културата стана причина
той да стане директор на Цен-
тралния студентски дом. Ос-
вен че беше личността с най-
продължителното пребивава-
не на този пост, Борето бе чо-
векът, който издигна култур-
ната му дейност на много ви-
соко равнище. Постигнатите
организационно-творчески ус-
пехи на Централния студент-
ски дом му позволиха по-
късно да използва натрупания
специфичен опит при решава-
нето на столичните културни
проблеми, а след това и на
Съюза на българските компо-
зитори, оглавявайки неговата
администрация.

По наша, българска иници-
атива през 1999 г. на гръцкия
остров Евка бе учредена меж-
дународната гражданска кул-
турна асоциация “Балкански
хоров форум”. От тогава и до
края на живота си, над 20 го-
дини, Борис Семерджиев бе
наш генерален секретар -
длъжност, която неизменно го
поставяше в центъра на про-
вежданите от асоциацията
международни хорови фести-
вали в Албания, България,
Гърция, Северна Македония и
Турция, които активно съдей-
стваха за благородната кауза
за почитане най-доброто опо-
знаване между нашите народи
със средствата на хоровото
пеене. В моето съзнание Бо-
рис Семерджиев завинаги ос-
тава като доброжелателен,
отзивчив, дисциплиниран,

трудолюбив и с чувство за
хумор човек. България се
лиши от един човек, прите-
жаващ високи морални каче-
ства, ратуващ добруването на
хората, независимо от въз-
растта и националността им.
На всички заемани от него
длъжности той неизменно ра-
ботеше за повишаване на
емоционално-естетическата
култура. Вечна му памет!

Õ‡ 16 ‡ÔËÎ ÒÂ Ì‡‚˙¯‚‡Ú 40 ‰ÌË ÓÚ ÍÓÌ˜ËÌ‡Ú‡
Ì‡ ¡ÓËÒ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚. œ‡ÌËıË‰‡Ú‡ ˘Â Â ‚ ı‡Ï-Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡

ì—‚ÂÚ‡ ÕÂ‰ÂÎˇî Ì‡ 16 ‡ÔËÎ ‚ 12 ˜.
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нощ със слово и дело, зовяха
към просвещение, към нацио-
нално осъзнаване, към борба.
Велико време е нашето
Възраждане! Наистина каква
безсмъртна кохорта от светли
имена е родила и откърмила
“българска майка юнашка”
през тази паметна епоха!

Котел, Сливен, Жеравна,
Медвен, Градец... - целият
този чудесен край на родина-
та има исторически принос за
свободата и независимостта
на България. Древният Бал-
кан винаги е бил майка хра-
нилница и баща закрилник на
бунтовници, на хайдути и
войводи, на пламенни духов-
ници, просветители и револю-
ционери, които с непоколеби-
ма воля бранеха честта и сла-
вата на род и език.

Китното дервенджийско
селище Котел още преди два
века е буден център на
българщината, люлка на десет-
ки мислители и борци, за да
бъде споменуван до ден дне-
шен, за да се споменува и в

в почуда пред този “образ
невъзможен”, извайвайки
същността му с огнени слова:

“Мисъл и желязо,
лира и тръба,
всичко ти бе вкупом
за една борба!”

И в тази величава борба за
свобода и национална незави-
симост патриархът на нацио-
налната ни революция изгоря,
за да светлее в съзвездието на
най-големите строители на
13-вековна България. Това мя-

многострадалната ни и непри-
мирима народност. Идеологът
на българската национална ре-
волюция, забележителният де-
мократ си служи еднакво доб-
ре с перото на твореца и с
блясъка на сабята. Неговата
мисъл, че “Любовта към Оте-
чеството превъзхожда всички
световни добродетели...”, е де-
виз на Панайот Хитов, Филип
Тотю, Хаджи Димитър, Сте-
фан Караджа, Любен Караве-
лов, Васил Левски, Христо
Ботев, Георги Бенковски, Па-
найот Волов, Захарий Стоя-

нов, Гоце Делчев, Даме Груев,
на безчет борци за свободата
на Отечеството.

Днес с пълно право можем
да кажем: Хайдушкият войво-
да Георги Раковски е първият
държавник на непризната
България. Неговите кости ще
лежат завинаги тук, в сърцето
на града, който го роди, от-
кърми и вдъхнови. С това се
изпълнява и предсмъртният
завет на великия българин:
прахът му “да не се смесва с
други народи”. Белокаменни-
ят Пантеон в Котел се превръ-

ща в едно от най-светлите ог-
нища на народностния дух.

В плана на Георги Раковски
за уредбата на освободена
България се посочва, че на
първо място трябва да са учи-
телството, образованието, на-
уката. На стотина крачки оттук
е дървената къща на възрожден-
ското Галатанско училище. На
входната врата на школото е
изписан крилат зов: “Помогни
ми да те возвися!” Ето го изво-
ра на чувството за вечност на
нашата държава на духа!

Има нещо символично в
обстоятелството, че Панте-
онът на Раковски и възрожден-
ците от Котел се открива в
юбилейната 1981 г. Вълнува-
щите проявления на синовна
признателност, които характе-
ризират и днешното тържест-
во, са неделима част от въоду-
шевлението, породено от па-
метния 13-вековен юбилей на
българската държава.

Всичко драгоценно и непре-
ходно, създадено през тези ве-
кове, е дело на народа. Познал
бедност и робство, бранни бит-
ки и победи, покруса и възход,
народът ни се съхрани, сътво-
ри и запази своя свещен език,
даде писменост на вси славяни.

България отстоява на това
човешко вървище с мощен и
несломим дух. Така крепне веч-
ният порив към свобода и свет-
лина. Затова ние, гражданите на
нова България, пазим дълбоко
в сърцата си верността към
заветите на нашите славни
предци, които посветиха мило
и драго, мисъл и живот за сво-
бодата и независимостта на
Отечеството.

Пред прага на своето
14-вековно столетие България
гледа с надежда в своята бъдни-
на. Пред нас има още недо-
стигнати цели, но ние знаем
посоката на своя път. По този
път саможертвата на най-яр-
ките синове и дъщери на Роди-
ната ще бъде нашето вдъхно-
вение, нашият факел. Защото
подобно на борбата за свобо-
да и социална справедливост и
днешното съзидание има нуж-
да от силни хора, от чисти
души, от неуморни тружени-
ци, поставили интересите на
държавата и обществото пред
всичко и над всичко.

Храм на безсмъртието
Два юбилея - 200 години от рождението на Георги Раковски
и 40 години от откриването на Пантеона му в Котел

Откриване на Пантеона на Георги Раковски и възрожденци в Котел, октомври 1981 г.

Георги Раковски

Дойдохме в българската
твърдина Котел за тържестве-
ното откриване на Пантеона
на Георги Раковски и възрож-
денците. Дойдохме в легендар-
ния планински град, за който
народът пее: “В Котел се лес-
но не влазя. Котел го огън не
гори. Котел го сабя не сече.
Котел го куршум не лови”.

Тук сме да почетем забе-
лежителния талант на Георги
Раковски, на Софроний Вра-
чански и Неофит Бозвели, на
Георги Мамарчев, на д-р
Петър Берон и Захарий Сто-
янов, на плеяда просветители
и революционери. Какво
съзвездие от мислители и
борци! Какви славни предте-
чи на днешните поколения! И
на утрешните синове и дъще-
ри на отечеството.

Признателното потомство
ги назова народни будители.
Те, народните будители и во-
дители, пробуждаха своите по-
робени братя от петвековната

бъдеще като огнище на разу-
ма и неукротимата воля за
напредък, за борба. Верни си-
нове на Отечеството, будите-
лите от Котленско дадоха
нравствен пример в народния
живот, а техните книги, заве-
ти и борба до днес са в сърца-
та на българските патриоти.

Знайно е, че Георги Стой-
ков Раковски е учил своите
съвременници: един “народ
без словесност е мъртъв нрав-
ствено”; “цял народ желае и
люби да знае прошедших дела
своих праотчев, старае се да
се покаже по-достоен от тях
и да заслужи тяхната слава”.
Прекланяме се пред великото
му дело, не за да го отделим
или противопоставим на бра-
тята му по перо и оръжие, а
за да разкрием именно посред-
ством Георги Стойков Раков-
ски духовното величие на бу-
дителите и чрез тях - на наци-
оналния ни гений.

Народният поет възкликва

сто му е отредено от истори-
ята и от признателната народ-
на памет. Създателят на по-
емата “Горски пътник”, пред-
водителят на българската ле-
гия в Белград, великият син на
Котел и Отечеството по до-
стойнство е в храма на без-
смъртните.

Георги Раковски прославя
своя роден край и България с
неподкупната си честност и
преданост към народните
дела, с могъщото си въобра-
жение, с революционната си
идеология, с легендарната си
смелост, мъдрост, воля в бор-
бата срещу тиранията и стра-
ха, за светлина и знание, за
национално освобождение и
правдини.

Той се изправя като испо-
лин срещу една голяма импе-
рия. Съчетал блестящо рево-
люционния устрем с прозор-
ливостта на крупен политик и
дипломат, Раковски въплъща-
ва цяла епоха от историята на

Георги ЙОРДАНОВ*

* Из словото на автора
при откриването на Панте-
она на Георги Раковски и
котленските възрожденци,
10.10.1981 г., поместено в
книга II от трилогията му
“Притаени мигове”
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Изминаха десетина дни след избо-
рите. Страстите постепенно стихват.
Време е за по-трезви и спокойни ана-
лизи. Изненадващо е, че ГЕРБ спечели-
ха след толкова протести и скандали.
Още по-изненадващо е поражението на
БСП, която получи изключително мал-
ко гласове и остана трета политическа
сила. Броят за изненада и резултата на
“Има такъв народ”. Сигурно е някаква
изненада, но не чак толкова голяма,
като имаме предвид какво се случи
през последната година.

Защо се стигна до този
резултат

на БСП в изборите? Сигурно няма да
посочим всички причини, сигурно ня-
кои няма да са съгласни с посочените.
Но в спора, както се казва, се ражда
истината.

Лично за мен БСП загуби изборите
още през лятото и есента на миналата
година. БСП е социална партия и е
изненадващо, че не прояви социална
чувствителност, не усети пулса на вре-
мето, не разбра, че тези протести опре-
делят и са решаващи за това коя партия
как ще изглежда в бъдеще. Партия на
протестите, на промяната или на ста-
туквото. БСП беше длъжна да участва
най-активно в протестите, да ги оглави,
да поведе хората за радикална промя-
на, за изкореняване на порочния модел
на управление. Партията просто потъ-
на. В тези месеци никой не говореше за
нея. Оставането й в парламента окон-
чателно я постави в редиците на парти-
ите на статуквото. Партията, която че-
тири години беше най-ярката и единст-
вена опозиция в Народното събрание с
неучастието си в протестите, не беше
припозната като алтернатива.

Втората сериозна причина е
вътрешнопартийната битка, която се
водеше, тъкмо когато България се тре-
сеше от протести, улиците кънтяха, а
на събранията на партийните органи-
зации не се споменаваше нищо как
БСП да участва в тях, как да привлече
вниманието на протестиращите, какво
да предложи. На събранията се гово-
реше кой какво казал, къде го казал,
срещу кого го казал, защото се водеше
битка за председател на партията. Не
може в този момент да се занимаваш
със себе си, когато България е изриг-
нала, улицата иска незабавна промяна.
В този момент всичко друго трябва да
бъде забравено и да се съсредоточат
усилията за свалянето на правителст-
вото и радикална промяна в управле-
нието на страната.

Към причините можем да приба-

БСП трябва да прояви
мъдрост и разум
Има спешни неща за решаване пред партията

Николай ШОПОВ
вим и неудачното подреждане на лис-
тите, което личи от резултатите и пре-
ференциите. Явно са пренебрегнати

предложения на
местните организации

които най-добре усещат какви са наст-
роенията на избирателите. Кампания-
та не беше достатъчно ярка и фокуси-
рана. Личеше повече вялост, отколко-
то увереност. В същото време нямаше
последователност. Нямаше кратки,
ясни и единни послания, които да
бъдат запомнени от избирателя. Няма-
ше необходимата мобилизация и енер-
гия, за което допринесе и страхът от
епидемията.

Пред БСП стои един изключително
важен, кардинален въпрос. Защо за
толкова години не може да спечели
доверието на избирателя? Знам, че на
този въпрос е трудно да се отговори.
Отговорът не може да бъде даден от
един човек. Трябва да се мобилизира
енергията и мъдростта на цялата пар-
тия, на Националния съвет, на
Изпълнителното бюро. БСП се нуж-

рите на много въпроси. Партията е на
кръстопът след тези избори.

Някои предлагат да се направи нова
лява партия. Не съм убеден в нейния
успех. Видяхме през годините докъде
доведоха опитите. Всички са неуспеш-
ни. Кураж не трябва да се губи, защо-
то левите хора в България са много.

Мисля, че трябва да се свика извъ-
нреден конгрес, който да избере нови
органи, способни да променят стила и
метода на работа, да се върне колек-
тивният дух в партията.

Необходимо е да се премахне ман-
датността, която води до формална и
механична промяна, а не се вземат
предвид резултатите от работата и ка-
чествата на човека. Един партиен ръко-
водител, един парламентарист, един
държавник не се изгражда лесно и с
месеци. Необходими са години за това.
Байдън е конгресмен над 40 години.
Така е и в Италия, Израел, Германия и
в много други държави. Трябва да има
критерии, по които да се оценява рабо-
тата на кадрите. Да не зависи смяната
им от нечия субективна оценка.

Крайно време е Изпълнителното

дае от радикална промяна, от събуж-
дане, от разтърсване, от прилив на нови
сили и енергия. Тук не става въпрос
само за промяна на личности, а за
много по-дълбока организационна и
идейна промяна, които да отговарят
на новите условия, на новите предиз-
викателства пред левицата. БСП тряб-
ва да покаже, че е

истинска лява партия

Нито ляво либерална, нито ляво
консервативна, нито ляво националис-
тическа, а лява без епитети. Необхо-
дими са послания, които да стигнат до
хората, да ги убедят, че БСП е истин-
ският им представител.

Тук искам да поставя един въпрос,
един проблем, който трябва да бъде ре-
шен в най-близко време. В БСП трябва
да има истинска вътрешнопартийна де-
мокрация. Свобода на изразяване на
мненията, на изслушване, на компроми-
си. Необходим е диалог, необходимо е
да се положат усилия да се разбере дру-
гата гледна точка. В едно семейство, ко-
гато ще се прави ремонт или ще се купу-
ва нещо, има различни мнения, а в такъв
голям обществен организъм, какъвто е
партията, някои смятат, че трябва да има

само едно мнение. Различното мнение не
означава, че някой ти е личен враг. За
отговорите на големите въпроси е необ-
ходима истинска и задълбочена диску-
сия. Нищо лошо няма в това да има раз-
лични течения, които имат други предло-
жения, други виждания. Спомням си 90-
те години на миналия век, когато в БСП

имаше “Път към Европа”, “Марксистка
алтернатива”, “Обединение за социална
демокрация”. Тогавашното ръководство
на партията предостави на ОСД стая,
секретарка, телефони. Няма нищо страш-
но в различията за това как може да бъде
решен един проблем. Това само показва,
че партията е жива, мисли и се вълнува
от това как се развива, в каква посока
върви.

А сега БСП се нуждае от отгово-

бюро и Националният съвет да станат
органи, където се дискутират идеи, има
творчество, има другарски диалог.

В този критичен момент БСП тряб-
ва да прояви мъдрост и разум. Необ-
ходимо е да се прояви принципност,
искреност, да се вдъхне надежда на
избирателите и членовете на партията
чрез промяна. Те са в тази партия не
заради отделните личности, а защото
вярват в нейните идеали.
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НАКРАТКО

Цигуларят Даниел Хоуп
с първи концерт у нас

Александрина Пендачанска добавя
звезден блясък към вечерта на 15 април

Скулптури на
Георги Л. Георгиев
в изложбата „Мостът”

СНИМКА САТИРИЧЕН ТЕАТЪР

Столичната галерия “Nova Art
space” (ул. “Съборна” 3) представя
изложба скулптура на Георги Л.
Георгиев под наслов “Мост”. От-
криването е на 14 април от 17 до
20 ч. Творбите може да се видят
до 8 май, научи ДУМА от Галя
Дянкова. “В живота и творчест-
вото на всеки художник има авто-
ри, които са изиграли важна роля
в развитието му. Така се роди
идеята за настоящата изложба.
Концепцията й се корени в дълбо-
кото чувство на уважение към
велики творци, чиято работа, ду-
шевност или житейски път са се
отразили на изграждането ми
като художник. С тази изложба
целя да изградя мислен мост, ди-
алог с всеки от представените
автори; да интерпретирам произ-
ведения, които са известни, ембле-
матични за конкретните художни-
ци”, споделя Георги Л. Георгиев.

Напусна ни актрисата
Адриана Палюшева

Актрисата Адриана Палюшева ни
напусна на 78 години. Нейната чувст-
вена красота я превръща в една от
водещите актриси на Сатиричния
театър между 1977 и 2003 г., с 24
централни и запомнящи се роли. А
благородството на духа й ще остави
светла диря в паметта ни. Поклон и
аплодисменти!!! Това пишат от
трупата на Сатирата. Адриана Па-
люшева е първата съпруга на Тодор
Колев и майка на актрисата Албена
Колева. Родена е в София на 22 юли
1942 г. През 1965 г. завършва ак-
тьорско майсторство във ВИТИЗ в
класа на проф. Николай Люцканов.
Дебютира в ролята на Анет в “На
живот и смърт” по Д. Ангелов в
Родопския драматичен театър. Акт-
риса е в ДКТ “Васил Друмев” в
Шумен, ДТ “Н. О. Масалитинов” в
Пловдив, ДКТ “Константин Велич-
ков” в Пазарджик и в Държавния
сатиричен театър. Вторият брак на
Палюшева бе с Павел Поппандов, с
когото също имат дъщеря - Лили.

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Даниел Хоуп

СНИМКА © MAT HENNEK

Александрина Пендачанска

Звездни солисти се включват в кон-
церта на Софийската филхармония на
15 април. Световноизвестният цигулар
Даниел Хоуп, чиито домашни концер-
ти през локдауна Europe@Home са гле-
дани от стотици хиляди почитатели на
класиката, ще представи Концерта за
цигулка на Бенджамин Бритън. При-
мата Александрина Пендачанска се
включва в програмата с финалната
сцена от операта “Саломе” на Рихард
Щраус. В програмата ще звучи и откъс
от операта “Тристан и Изолда” на
Рихард Вагнер в изпълнение на наци-
оналния оркестър. Диригент на вечер-
та е Григор Паликаров.

В продължение на 30 години цигула-
рят Даниел Хоуп шества по света, про-
славян като виртуозен солист с артис-
тична гъвкавост, посветен и на хумани-
тарни каузи. Носител на Европейската
музикална награда за 2015 г., чиито
предишни лауреати са Даниел Барен-
бойм и Берлинската филхармония, Да-
ниел Хоуп се изявява като солист на
големи световни оркестри и диригенти,
като сам ръководи и редица цигулкови
ансамбли. От началото на сезон 2016/

2017 той е музикален директор на ка-
мерния оркестър в Цюрих, а от сезон
2018/2019 - и музикален директор на
камерния оркестър “Нов век” в Сан
Франциско. През 2019 г. става художе-
ствен директор на катедралата
“Frauenkirche” в Дрезден, а от 2020 г. е
президент на Beethovenhaus Bonn, по-
четна длъжност, следваща стъпките на
Курт Мазур и Йозеф Йоахим.

Даниел Хоуп израства в Лондон,
учи цигулка в Highgate School и Крал-
ската музикална академия при Захар
Брон, Ицхак Рашковски и Феликс Анд-
риевски. Работил е с диригенти като
Курт Мазур, Валери Гергиев и Кристи-
ан Тилеман, както и с най-големите
симфонични оркестри в света. Хоуп е
един от най-активно записващите
изпълнители на класическа музика с над
25 собствени албума. Неговите записи
са спечелили най-престижни отличия и
множество номинации за “Грами”.
Хоуп е ексклузивен артист на
“Deutsche Grammophon” от 2007 г.

През 2017 г. документалният филм
“Даниел Хоуп - звукът на живота” е
прожектиран в кината в Европа и в

киносалоните в Австралия и Северна
Америка. Хоуп е автор на четири бест-
селъра, публикувани в Германия от Из-
дателската къща “Rowohlt”. Редовно
публикува в “Уолстрийт джърнъл”,
писал е сценарии за съвместни изпълне-
ния с актьорите Клаус Мария Бранда-
уер и Миа Фароу. В Германия той води
седмично радиопредаване за канал
WDR3 и е куратор от сезон 2016/2017
на собствен салон “Hope@9pm”, музи-
кално и токшоу с гости от културата и
политиката в Концертхаус Берлин.
Даниел Хоуп свири на “Гуарнери дел
Джезу” от 1742 г. (“екс-Липински”),
предоставена му от анонимно семейст-
во от Германия.

Александрина Пендачанска е роде-
на в семейство на бележити музиканти.
На 5 години започва да учи пиано в
НМУ “Любомир Пипков”, където се
дипломира с пиано и пеене. Неин вока-
лен педагог е майка й, известното со-
прано Валери Попова. Пее за първи
път пред публика на 17 години арията
на Виолета от “Травиата”, представена
от Гена Димитрова на галаконцерт в
НДК. На 19 години дебютира на опер-
ната сцена като Лучия ди Ламермур в
Билбао. Междувременно спечелва го-
лемите награди на оперните конкурси
“Антонин Дворжак” в Карлови Вари,
“Униса” в Претория и втора награда
на конкурса в Билбао.

Големият вокален диапазон на Алек-
сандрина Пендачанска обуславя и ре-
пертоара й, който обхваща 70 роли - от
предкласика до музиката на ХХ век, от
белканто и Верди до Бетовен и Вагнер,
от колоратурен сопран до мецосопран.
Талантливата певица е пяла под палка-
та на именити диригенти и режисьори.
Наскоро на сцената на “Ла Моне” в
Брюксел Пендачанска дебютира като
Сантуца в “Селска чест” на Маскани,
която е нейната 70-а роля.

Концертът може да бъде проследен
и онлайн в системата на Ивентим.

„София лайв клуб” отваря врати
с биг бенд на Музикалната академия

Мишо Йосифов

СНИМКИ “СОФИЯ ЛАЙВ КЛУБ”

Група “Sevi”

Нина Николина

След неописуемо дългата
петмесечна пауза и когато
повече отвсякога имаме нуж-
да от духовна храна и пози-
тивни емоции, сцената на
“София лайв клуб” отново
отваря врати, за да посрещне
своите най-специални гости -

артисти, музиканти и мело-
мани, научи ДУМА от Мила
Панайотова, пиар на СЛК.

Концертният живот за-
почва на 15 април с шесто-
то издание на “Music
Elevator”, където джазът
среща рока. На сцената ще
се качат младите музиканти
от биг бенд към катедрата
“Поп и джаз изкуство” на
НМА “Проф. Панчо Влади-
геров”, под ръководството
на тромпетиста и компози-
тор Мишо Йосифов. Те ще
ни разходят из стогодишна-
та история на джаза с кавър
песни на Арета Франклин,
Дюк Елингтън, Роджър
Холмс. Проектът се реали-
зира с финансовата подкре-
па на НФ “Култура”.

В петъчната вечер, на
16 април, Нина Николина
ще представи най-новия си
сингъл “Тебе да вземем” и

български народни песни,
погледнати по различен от
традиционния начин, съби-
ращ фолклор, етноджаз, фла-
менко, вокални и инстру-
ментални импровизации. На
сцената с Нина Николина
ще се качат Калин Вельов -
барабани и перкусии, Мар-
тин Ташев - тромпет и во-
кал, Ясен Велчев - клавиш-
ни, Таня Първанова - вокал,

а специални гости ще са
“Магическите гласове” и
Петър Йорданов-Бъни.

Съботата на 17 април ще
е разтърсваща с рок титани-
те от група “Sevi”. Те ще
представят своя втори сингъл
от предстоящия им четвърти
студиен албум и видеото към
него. “Dark Knight” носи
енергията на вечната любов,
която побеждава времето и
пространството. На сцена-
та за първи път ще се качи
и новото попълнение в еки-
па им - китаристът Алек-
сандър Кирилов.
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Северозападният вятър ще се усили и с него в страната ще
започне да нахлува студен въздух. На много места ще има
валежи, но още сутринта от северозапад дъждът ще
спира, а облачността ще се разкъсва и намалява. В Източна
и Южна България, където валежите ще са почти през целия
ден, ще има гръмотевици. Условията за градушки остават.
Атмосферното налягане ще е близко до средното за месеца,
след обяд ще се повишава.

ВИДИН
13c

СОФИЯ
12c

САНДАНСКИ
16c

ПЛЕВЕН
13c

РУСЕ
12c

ПЛОВДИВ
16c

ВАРНА
13c

БУРГАС
14c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Добре е да следите все-
кидневната си програ-
ма и да не пропускате
вашите лични задълже-
ния.

ОВЕН

По-възрастен ви кара
почти непрекъснато да
се чувствате засегна-
ти, неразбрани и недо-
оценени.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Приемете хората та-
кива, каквито са, не се
опитвайте да ги про-
меняте. Хабите енер-
гия.

22 май - 21 юни

РАК

Предстои ви среща с
личност, която бързо
ще ви оплете в мрежи-
те на любовта. Внима-
вайте.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

По-леко ще работите,
ако се занимавате с
изкуство, творчество.
Не е нужно да сте се-
риозни.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Разчитайте на успех,
ако сте избрали инте-
лектуалната сфера .
Много  положителни
емоции.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

П о - а в а н т ю р и с т и ч н о
настроените ще пре-
търпят промени в ро-
мантична връзка.  Не
се притеснявайте.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще се чувствате раз-
двоени, на моменти и
съвестта ви ще загово-
ри. Все пак и утре е
ден.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Деловата ви  актив-
ност е добра, но избяг-
вайте участие в съвме-
стно предприятие. Рис-
кувате.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Следете развоя на съби-
тията.  Има вероят-
ност да попаднете в
капан, ако се предове-
рите много.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Отдайте се на желани-
ето да останете наса-
ме и да обмислите по-
ведението си пред дру-
гите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Възможно е да изпад-
нете в дълбока вът-
решна депресия. Любим
за  вас  човек  ще  ви
подаде ръка.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/4 ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.25 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¬ Í‡‰˙
22.00 ƒÓÒÚÓÂ‚ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/4 ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡  Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî

21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.15

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.65

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.8

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.72

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì ÓÂ Â ÚÓ‚‡ ÏÓÏË˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.3, 4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.114

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.13

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

16oС 15oС 15oС 15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ДЪЖДОВНО

14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì ‡ˇÚ Ì‡ ÌÂ‚ËÌÌÓÒÚÚ‡î

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 ìƒÓÍ-ÚÓÍî
01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì ‡ˇÚ Ì‡ ÌÂ‚ËÌÌÓÒÚÚ‡î

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД



Въпреки че мъжкият мозък с 9% е по-голям от женския,
броят на мозъчните клетки и при двата пола е еднакъв.

Кучетата от породата Чихуахуа са най-темпераментните
и много се привързват към хората, особено към децата.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
14 АПРИЛ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿ÕƒΔ≈À¿ –Œƒ≈À,
ÂÚÌÓÏÛÁËÍÓÎÓ„, ÔÂ‚Ó‰‡˜Í‡
¬≈Õ≈À»Õ¿ √Œ◊≈¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
¬»“ŒÃ»– —¿–⁄»¬¿ÕŒ¬,
Ú‚ ‚Ó‰Â˘ Ë ÔÓ‰ÛˆÂÌÚ
√≈Œ–√» œ≈“ Œ¬, ÙÛÚ·ÓÎËÒÚ
«¿’¿–»  ¿–¿¡¿ÿÀ»≈¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ‰‡Ï‡ÚÛ„
—¿ÿŒ …Œ¬ Œ¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
—»À¬»fl ¬≈À» Œ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
—»Ã≈ŒÕ Àfi“¿ Œ¬, ‡ÍÚ¸Ó
’–»—“»Õ¿ ¿œŒ—“ŒÀŒ¬¿,
ÒˆÂÌ‡ËÒÚÍ‡
Œ.Á. „ÂÌ. ÷¬≈“¿Õ “Œ“ŒÃ»–Œ¬,
·Ë‚¯ Ì‡˜‡ÎÌËÍ
Ì‡ √ÂÌÂ‡ÎÌËˇ ˘‡· Ì‡ ¡¿

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ÃÂÊ‰Û ÍÓÎÂÊÍË ‚ Û˜ËÎË˘Â:
-  ‡Í ÛÒÔˇ ‰‡ Ò˙·ÂÂ¯ Ô‡ËÚÂ Á‡
ÂÏÓÌÚ Ì‡ ÍÎ‡ÒÌ‡Ú‡ ÒÚ‡ˇ?
- —˙Ó·˘Ëı Ì‡ ‰Âˆ‡Ú‡, ˜Â Ò˙Ï Í‡Á‡-
Î‡ Ì‡ Ó‰ËÚÂÎËÚÂ ËÏ ‰‡ ÔË„ÓÚ-
‚ˇÚ ÔÓ 50 ÎÂ‚‡, ÌÓ ˘Â Â ‰Ó-
ÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ Û˜ÂÌËˆËÚÂ ‰‡ ÏË ‰ÓÌÂ-
Ò‡Ú ÔÓ 30...

Първото чудовище в българското
кино ще дебютира още тази есен с
премиерата на пълнометражния игра-
лен хорър-фентъзи филм “Бродникът”,
съобщи “ВИП Комюникейшън”. Го-
лям продуцентски екип застава зад ам-
бициозния проект - Blue Rock Films
(Василена Спасова), New Actors Studio
(Злати Керемедчиева и Ник Станчев) в
съдружие с Javada Film (Джавад Да-
нешвар) и Hemus (Тодор Парпулов).

Пълнометражният игрален филм
(95 минути) е заснет през февруари
2020 г. в село Гайтанево и Витоша,
като половината от процеса по създа-
ването му минава в снежни условия и мину-
сови температури.

Режисьорът на продукцията Ник Стан-
чев разкри, че разработва сценария още от
2016 г. “За реализиране на проекта са из-
ползвани много практични и визуални ефек-
ти. Костюм, изграден по каскадьор за чудо-
вището, в съчетание с 3D анимация. Може
да се каже, че това е първото ужас-създание
(хорър-чудовище) в българското кино. Из-

Упоритата работа е сред
трите негативни фактора, които
ускоряват стареенето. Дългo-
cрoчният cтрec и прoдължи-
тeлнитe мoзъчни нaтoвaрвaния
също допринасят организмът
по-бързо да се сбогува с мла-
достта нa клeтъчнaтa ДНК.

Твърдението е на американски
изследователи от Мичигaн.

Прeди теста специалистите
измeриха дължинaтa нa тeлo-
мeритe, кoитo прeдпaзвaт ДНК
oт уврeждaнe пo врeмe нa клe-
тъчнoтo дeлeнe. Експертите прo-
вeдoхa cъщoтo измeрвaнe на
cтудeнтите, участващи в проуч-
ването, и cлeд диплoмирaнeтo им.
Oкaзa ce, че cтaрeeнeтo нa ДНК
ce увeличaвa oкoлo шест пъти.

На фона на ръста в
нуждата от доставки по
домовете в пандемията,
сингапурска технологич-
на компания пусна два
робота да разнасят покуп-
ки по домовете. Машини-
те, наречени “Камело”,
ще обслужват до 700 до-
макинства в пилотен про-
ект в рамките на една
година, пишат информа-
ционни агенции, позова-
вайки се на “Ройтерс”.

Клиентите могат да

Хората, които често използват сарка-
стичен език, обикновено са умни и кре-
ативни, пише “Джърнъл ъв аплайд сай-
колъджи”, позовавайки се на израелско
изследване. Авторите му от университе-
та Бар-Илан обясняват, че самият сар-
казъм изисква сериозни познавателни и
мисловни процеси. Изследователите оба-
че отбелязват, че става въпрос за същин-
ски сарказъм, а не за навика да се злорад-
ства и да се сипе жлъч по околните. В
този случай интелектът не е необходим.

Саркастичността е вродена способ-
ност. Тя често не е свързана с така наре-
чения “книжен” ум, въпреки че не само
не пречи, но и допълва високия коефици-
ент на интелигентност. Препоръката е
да се слушат личности, които правилно
разбират сарказма.

Саркастичните хора
са умни и креативни

Създадоха първото
българско чудовище
Пълнометражният игрален филм „Бродникът”
ще може да се гледа от ценители тази есен

Роботи доставят храна по домовете
запазват предварително
часове за доставка на
мляко и яйца. А мобилно
приложение ги информи-
ра кога роботът набли-
жава адреса им, като
обикновено пратките се
доставят до фоайетата на
жилищните сгради.

Роботите са оборуд-
вани с 3D сензори, каме-
ра и две товарни отделе-
ния, всяко с капацитет до
20 кг. Те правят по 4-5
доставки на ден през сед-

мицата и могат да рабо-
тят по заявка дори в
събота.

Умните устройства
се дезинфекцират сами с
ултравиолетова светлина
след всяка доставка, раз-
кри изпълнителният ди-
ректор на компанията.
По време на пандемията
много хора държат осо-
бено на безконтактни
взаимодействия и не ис-
кат да общуват със себе-
подобни.Машините ще обслужват 700 домакинства

ползвани са сняг-машини, реални оръжия,
костюми, направени специално за филма,
както и изграждане на декори”, разкри още
Станчев.

Интересното е, че екипировката на спе-
циалния отряд включва и маски на лицата,
които седмица след края на снимките стават
задължителни в почти целия свят заради
започналата КОВИД криза.

Филмът има вече няколко предложения

за западна дистрибуция, а също про-
бив в “Нетфликс” и в други платфор-
ми. Очаква се “Бродникът” да е в две
версии - озвучен на български и на
английски.

Главен оператор на филма е Алекс
Василев. В ролите зрителите ще видят
Никола Първанов, Злати Керемедчие-
ва, Тодор Парпулов, Стоян Любенов,
Джими Собара, Лия Илкова, Миро Ме-
хов, Костадин Султов, Атанас Велев и
Раян Петроу.

Сюжетът на филма проследява как
отрядът “Агенция за защита от пара-
нормалното” е нает да разузнае какво

се случва в малък извънградски район. Кога-
то пристига на място, открива, че селото е
потънало в сняг. Въздухът е застинал, а ули-
ците са пусти. Внезапно се появява странно
създание и напада отряда. Единственият,
който оцелява след сблъсъка, е Остин. Кога-
то се връща, за да завърши мисията си, той
среща мистериозната Таня. Те разбират, че
единственият начин да оцелеят е с общи сили
да се опитат да убият Бродника...

Кадър от филма

Упоритата
работа ускорява
стареенето

От учене и стрес организмът
се сбогува с младостта
на клетъчната ДНК
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СРЯДА
14 АПРИЛ

16

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
16.00 Миньор - Пирин
18.30 Лудогорец - ЦСКА-Сф (1:1)
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.00 Гоа - Ал Райян
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ ЕКШЪН
22.00 Ливърпул - Реал М (1:3)
ПО РИНГ
22.00 Борусия Д - Ман Сити (1:2)
ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Гремио -
Индепендиенте Дел Вале
3.30 Палмейрас -
Дефенса и Хустисия
БАСКЕТБОЛ
ПО МАКС СПОРТ 2
19.00 Рилски спортист - Берое
21.45 Виртус Болоня - УНИКС
ПО НОВА СПОРТ
17.30 Парма - Зенит
ХОКЕЙ НА ЛЕД
19.30 ЦСКА Москва - СКА
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 “Мастърс” в Монте Карло
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.00 Обиколка на Турция (IV етап)
15.00 Обиколка на Валенсия (I етап)
16.30 Флеш Брабансон

ГЛЕДАЙТЕ

Волейболистите на Хебър
са само на един успех от тит-
лата във волейболната Супер-
лига за мъже, след като спече-
лиха и втория финал срещу
шампиона Нефтохимик 2010
(Бургас) с 3:0 гейма (25:16,
32:30, 25:20). Двубоят отново
се игра в зала “Васил Левски”
в Пазарджик. Играе се до три
успеха от пет мача. Финал №3
ще е в Бургас в четвъртък от
18,30 часа в зала “Младост”.
Ако се стигне до четвърти дву-

бой, той ще е на 16 април
(петък), отново в Бургас. Стиг-
не ли се до пети финал, той ще
се играе в Пазарджик на 18
април от 17,00 часа.

Най-резултатен за успеха
на Хебър стана канадският ди-
агонал Брадли Гънтър с 23 т.
(4 аса, 3 блока, 48% ефектив-
ност в атака - +17). Теодор
Тодоров добави още 12 т. (1
ас, 3 блока, 80% ефективност
в атака - +10). Тодор Алексиев
се отличи с 9 т. (1 ас, 73%

Хебър докосва първа титла

ефективност в атака, 40% пер-
фектно и 65% позитивно по-
срещане - +6).

Капитанът на Нефтохимик
Николай Николов завърши с
14 т. (7 блока, 67% ефектив-

ност в атака - +12). Жани Же-
лязков и Валентин Братоев
добавиха по 9 т.

ХХIII КРЪГ
Берое - Етър 1:2 0:2

Боруков (32 и 66) 1:2
Фол (80).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 23 17 4 2 50:18 55
 2. ÀÓÍÓ œ‰ 23 13 7 3 39:18 46
 3. ÷— ¿ 23 12 8 3 30:18 44
 4. ¿‰‡ 23 10 9 4 32:23 39
 5. ¡ÂÓÂ 23 10 6 7 37:25 36
 6. ÷— ¿ 1948 23 9 7 7 33:26 34
  - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 23 8 6 9 25:25 30
 8. ÀÂ‚ÒÍË 23 7 7 9 25:21 28
 9. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 23 6 7 10 22:26 25
10. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 23 5 9 9 25:42 24
  - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
11. ≈Ú˙ 23 4 8 11 17:41 20
12. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 23 4 7 12 20:38 19
13. —Î‡‚Ëˇ 23 5 4 14 17:37 19
14. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 23 5 3 15 24:38 18

РЕЗУЛТАТИ

XXIV КРЪГ: четвъртък, 19.30:
Монтана - Локо Пд; петък, 17.15:
Етър - Ботев Вр; 19.30: ЦСКА 1948 -
Черно море; събота, 17.45: Ботев Пд
- Славия; 20.00: Арда - Берое; неделя,
18.30: Царско село - ЦСКА; 20.45:
Левски - Лудогорец.

Яростни атаки заваляха към шефа
на Съдийската комисия към БФС Ко-
стадин Гергинов. Той сам ги предизви-
ка набързо и това показва, че дните му
на поста са преброени.

Всичко тръгна от желанието на
собственика на Лудогорец и член на
Изпълкома Кирил Домусчиев Гергинов
да бъде махнат. В своя защита той
подхвана изпълнителния директор на
Лудогорец Ангел Петричев, който не-
годува, че софийски рефери са назна-
чавани да свирят мача ЦСКА - Лудо-
горец в София (Волен Чинков), но това
според Гергинов е нормално. После
той подхвана ЦСКА 1948 и Пирин,
като ги обвини в задкулисни маневри.
“В Пирин кой е изпълнителен дирек-
тор? В ЦСКА 1948 кой работи? Ако
видите жалбите на даден клуб, ще раз-
берете, че има намеси на съдии. Дали
е щатен, дали само помага - няма нищо

Атакуват шефа
на съдиите
ЦСКА 1948 заплаши Костадин Гергинов със
съд, Лудогорец недоволства от назначенията

лошо”, каза той, явно визирайки бив-
шите рефери Таско Тасков (изпълни-
телен шеф на Пирин) и Димитър Ди-
митров-Каубоя (част от ръководство-
то на ЦСКА 1948).

Отговорите не закъсняха.
“Проблемите ви не тръгват от кон-

тузията на Антон Недялков на мача ни
с Царско село (1:1), а от началото на
пролетния сезон. Няма кръг без съдий-
ски скандали, а недоволството срещу
вас е от всички страни. Дали ще оста-
вите приятели в съдийската колегия
след престоя ви като шеф на комисия-
та? Съдейки по мащаба, с който оплю-
вате колеги, дълбоко се съмнявам. Но
продължавайте да говорите, г-н Герги-
нов, все още съществува шансът да
кажете нещо умно”, заяде се Петричев.

От ЦСКА 1948 се заканиха да
съдят Гергинов, ако не докаже твърде-
нията си. “Намеквате ли за вмешател-

ство в работата на съдиите от страна
на клуба или негови служители? Спо-
менахте, че в жалбите ни към Съдий-
ската комисия имало специфична за
реферите терминология. Истината оба-
че е, че клубът въобще не е подавал
жалби. Още по-малко с визираната от
вас терминология. Не осъзнавате ли,
че с изказването си пряко уронвате
престижа на ЦСКА 1948, граден от
създаването на клуба? ЦСКА 1948
ясно и точно заявява, че от началото
на своето съществуване никога не е
влизал в контакт със съдии с цел как-
вото и да е било вмешателство в рабо-
тата на българските рефери. Ако вие,
г-н Гергинов, имате друга информация,
сега е моментът да я изнесете публич-
но. В противен случай можем да тълку-
ваме Вашите думи само и единствено
като клевета по адрес на клуба и слу-
жителите му и очакваме вашето офи-
циално извинение. Ако не получим
конкретен отговор от ваша страна, сме
склонни да потърсим такъв в съда”,
заканиха се “червените”.

Треньорът на Лудого-
рец Валдас Дамбраускас из-
рази увереност, че тимът
му ще отстрани ЦСКА в ре-
ванша за купата довечера.

“Не е възможно да се
печели титла, купа по ле-
сен начин, минахме през
трудни мачове - всички иг-
раха под средното ниво,
надявам се утре да се пред-
ставим по-добре. Ще игра-
ем нашата си игра и ще
опитаме да доминираме от
първата минута”, заяви
литовецът и призна, че
имат по-малко проблеми от
първия мач с ЦСКА.

“Усилията по време на
мач ги има, но липсват го-
ловете, за да бъде този до-
миниращ Лудогорец, кой-
то се забелязва. Проблемът
не е от един или два месе-
ца. Много играчи пристиг-

Дамбраускас е уверен в успеха
над ЦСКА

Григор Димитров (№17) стар-
тира с успех кампанията си на
червени кортове. В I кръг на “до-
машния” Мастърс в Монте Карло
хасковлията надигра Ян-Ленард
Щруф (Гер, №41) с 6:3, 6:4 само
за 78 минути. Двубоят бе отло-
жен от понеделник заради дъжд.

Гришо проби три пъти герман-
ския си опонент - два пъти в
първия сет, допусна само един
пробив и записа трети успех в
петия мач помежду им. Димитров
записа повече асове от своя опо-
нент, но и допусна повече двойни
грешки (3-0). Българинът имаше
огромно превъзходство по отно-
шение на спечелените на сервис
точки (45-26) и беше безгрешен
при точките си за пробив (3 от 3).

Във II кръг Гришо ще срещне
Жереми Шарди (Фр, №53), който
отстрани Александър Бублик (Каз,
№42) с 6:4, 0:6, 7:5.

Гришо
победи немец
в Монте Карло

наха в началото на сезона,
смяна на треньори, лоша
кампания в Европа... Тряб-
ва да подобрим стила си.
Отборът има спад във фор-
мата, после пак се издига-
ме. Има непостоянство и
това не ми харесва. Няма
значение срещу кого игра-
еш, трябва да вземем трите
точки.

Не критикувам съдиите.

Те не са роботи, а хора.
Правят грешки, както тре-
ньорите и играчите. Вяр-
вам, че ВАР би помогнал
за развитието на българ-
ския футбол. Трябва да се
уважаваме един друг, съди-
ите, отборите също”, каза
треньорът и отказа да обя-
ви ще има ли специални
премии при успех над
ЦСКА.


